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БСП няма да позволи и рязане на социални разходи. Според
Корнелия Нинова има две линии на развитие на България - на
ГЕРБ и служебния кабинет, и на БСП.

ÁÑÏ ÍßÌÀ ÄÀ ÏÎÇÂÎËÈ ÐÚÑÒ ÍÀ ÄÀÍÚÖÈ

Силна социална политика и развитие на икономиката
сред основните приоритети на социалистите

Коалиция “БСП за
България” ще се яви с но-
мер 28 в бюлетината на
предстоящите извънредни
парламентарни избори.
Това показа жребият, кой-
то вчера бе изтеглен в
ЦИК. Социалистите комен-
тираха номера като комби-
нация от две числа - символ Стр. 3

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ ÏÚÐÂÈ
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на дипломация, на лидер-
ство и на баланс. Това са и
качествата, които БСП
притежава, убедени са от
левицата.

“Сигурен съм, че БСП е
партията, която е необхо-
дима в следващия парла-
мент, за да може България
да върви напред и нагоре”,

коментира след процедура-
та председателят на Наци-
оналния предизборен щаб
на БСП Борислав Гуцанов.
Според него дипломацията
е ключът и това ще е под-
ходът на БСП след избори-
те. “Не раздорите, не отри-
цанията, а именно диплома-
цията е това, което може

да доведе страната ни до
нещо по-добро и което съм
сигурен, че всеки един
българин желае”, каза още
Гуцанов. Той определи за
приоритети на БСП про-
дължаването на социалната
политика и развитието на
икономиката.

   яма и месец откакто са на
власт служебниците на президента
Радев и вече се емнаха “техничес-
ки” да ни вкарват в еврозоната.
Това им било приоритет, заяви ви-
цепремиерът Атанас Пеканов.
Пръв път чуваме за приоритети на
служебен кабинет извън основната
задача на подобни временни управ-
ления - да подготвят честни и про-
зрачни избори за редовно правител-
ство и парламент.

И още абсурди: служебният ка-
бинет щял да пише и закон за влиза-
нето ни в еврозоната... Самодейност?
Де да беше така. За 29 дни служебни-
ят кабинет преформатира държавна-
та власт с назначения на маса лоби-
сти и техните мекерета. Зае се да
сглобява държавен бюджет за дого-
дина. За никаква самодейност не
може да става и дума. Действията на
президентския кабинет са насочени
към заличаване на постиженията на
редовното правителство и създаване
на фалшива представа у хората, че
България може да се управлява с вре-
менни правителства оттук до Второ
пришествие. Докато и последният
българин забрави за словосъчетание-
то “парламентарна демокрация”. И
приеме тоталитаризма, в нашия слу-
чай хибрид на безконтролна военщи-
на, като единствен изход от кризите.

Изходът е право към урните на
2 октомври, отговорно гласуване, за
да объркаме сметките на адептите
на президентската република. Инак
не само еврозоната ще ни нахлузят
като юлар на старо магаре, не само
ще ни обърнат на плацдарм на
НАТО срещу Русия, но и ще диша-
ме под команда на мундирите, дока-
то под строй се носим към вратите
на класическия тоталитарен Ад.
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БСП няма да позволи вди-
гане на данъци и рязане на со-
циални разходи, категорична е
лидерът на партията Корнелия
Нинова.

“Има начертани две алтер-
нативи за развитието на Бълга-
рия в следващите месеци и го-
дини. Едната линия е провеж-
даната от ГЕРБ и служебния
кабинет. От другата страна сме
ние - БСП. Служебният каби-
нет и ГЕРБ твърдят, че “се
очертава страшен дефицит,
идва катаклизъм, финансов ко-
лапс”. Няма нищо вярно в това,
но каква е целта - да уплашат
хората. И следващата стъпка

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Íÿìà äà ïîçâîëèì
âäèãàíå íà äàíúöè è ðÿçàíå
íà ñîöèàëíè ðàçõîäè
Безплатните учебници струват на бюджета 50 млн.,
а лекарствата за деца до 14 г. - 130 млн. лева

те я подсказаха - трябва да се
режат разходите, може и да се
вдигат данъците. Тяхната ли-
ния е на стягане на коланите и
рязане на предимно социални
разходи”, изтъкна Нинова.

“Какво наследство е оста-
вило досегашното правителст-
во - България е на първо мяс-
то в ЕС по промишлено про-
изводство и е на четвърто
място от 27 по ръст на БВП,
в хазната има 8,5 млрд. лв. и
1,5 млрд. лв., а изтегленият
дълг е 1,5 млрд. лв. Това са
фактите”, подчерта бившият
вицепремиер.

“Какво предлагаме - поли-

тиката, която водихме досега,
да продължи. Първо, защото
показахме с тези факти, че е
добра. Оставяме стабилна ико-
номика и стабилни финанси...
Европейската комисия призо-
ва всички да намаляват данъ-
ците. Т.е. това е европейската
линия и ние я проведохме”, ка-
тегорична е Нинова.

По думите на Нинова слу-
жебният кабинет започва под-
готовката на бюджета за 2023
г. и се готви да вдига данъци.
“В следващия парламент
“БСП за България” ще сме
гарант, че няма да се вдигат
данъците. Всичко възможно

ще направим”, заяви Нинова.
Лидерът на БСП е категорич-
на, че в тази криза е абсурдно
да вдигаш данъци и да режеш
социални разходи. Нинова
припомни, че трите правител-
ства на Борисов за 12 години
увеличиха пенсиите със 162
лв., а правителството на Ки-
рил Петков за 6 месеца - със
167 лв., майчинството през
втората година вече е обвърза-
но с минималната заплата,
както и други социални при-
вилегии. Нинова призова слу-
жебния финансов министър да
каже “какви извънредни раз-
ходи предвижда за 11 мрлд.
лв. Казват да се ореже соци-
алната програма. Безплатните
учебници за 580 хил. ученици
струват 50 млн. лв., безплатни

лекарства за деца до 14 г.,
което е в програмата на БСП
и е заложено в бюджета, - 130
млн. лв. Преизчисляването на
пенсиите струва 1 млрд. лв.”

“И досега имахме различия
с “Демократична България” и
“Продължаваме промяната”,
но работихме заедно по про-
грама за борба с корупцията,
за слагане на ред в държавата
и за приключване на модела на
управление на ГЕРБ. Сега те
трябва да се определят по тази
линия - искат ли да режем раз-
ходи и да вдигаме данъци или
искат да продължим политика-
та, която трите партии водих-
ме досега. Допускам, че ще ис-
кат второто”, прогнозира Ни-
нова и подчерта, че има осно-
ва, върху която да се стъпи.

Министерският съвет
прие решение за открива-
нето на Генерално кон-
сулство на Република
България във Франция
със седалище в гр. Лион и
с консулски окръг, обхва-
щащ регионите Оверн-
Рон-Алп, Нова Аквита-
ния, Окситания, Прованс
- Алп-Кот д’Азюр и Кор-
сика. До този момент кон-
сулско обслужване може-
ше да бъде получено един-
ствено в дипломатическо-
то ни представителство в
Париж. В региона Оверн-
Рон-Алп, администрати-
вен център на който е гр.
Лион, живеят около 7000
българи, консулството би
обслужвало между 30 и
40 хил. наши сънародни-
ци. За финансовото обез-

Столичната община е осъдена за 26
хил. лв. обезщетение от колоездач, кой-
то бил нападнат от бездомни кучета и
получил тежки травми, съобщи lex.bg.
Инцидентът с него е станал през мина-
лия юни в кв. “Левски”. 48-годишният
мъж отивал към магазина с колелото
си, когато бил нападнат от три кучета.
Едното го захапало за обувката, а дру-
гото - за панталона. При опита да ги
отблъсне, той изгубил равновесие и
паднал, като преди това се блъснал в
паркирана кола.

При падането мъжътси си счупил

зъб, получил множество разкъсвания
по лицето. Бил откаран в болница и се
наложило да му бъде направена плас-
тична операция. Възстановяването му
отнело 45 дни, но му останал траен
белег на лицето.

Според съдия Марияна Христова
от Софийския градски съд общината не
е изпълнила задължението си да кон-
тролира и овладее популацията на без-
домни кучета. Тя се съгласява, че кмет-
ството е предприело действия, но това
не го освобождава от отговорност за
вреди, причинени от нападения.

Ñîôèÿ îñúäåíà çà 26 õèë. ëâ.
îò êîëîåçäà÷ çàðàäè
áåçäîìíè êó÷åòà

Ñëóæåáíèÿò êàáèíåò óäàðíî
ðàçêðèâà êîíñóëñòâà
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Под Аспаруховия мост във Варна се проведе  учение за ликвидиране на
последствията от  пътнотранспортно произшествие с пострадали хора
и изтичане на горивни течности. Симулирана бе тежка катастрофа
между микробус и автоцистерна. Бяха отработени действия за
спасяване и извозване на пострадали хора, предотвратяване на
екологично замърсяване от изтекли горивни течности в морските води
и на сушата и въздушно наблюдение на терена от вертолет на ВМС

печаване по откриването
на генералното консулст-
во МС одобри допълни-
телни 995 600 лева раз-
ходи по бюджета на
МВнР за 2022 г.

Страната ни открива
консулство и в столицата
на Шотландия Единбург.
По данни на Хоум офис
към 31 декември 2021 г.
броят на получилите ста-
тут на уседналост българ-
ски граждани е 289 700.
За финансовото обезпеча-
ване по откриването на
консулството са одобре-
ни 671 200 лв. в бюджета
на МВнР.

В Дюселдорф, Герма-
ния, също ще има  Гене-
рално консулство на
България. По официални
данни на Германия към

декември 2021 г. в стра-
ната живеят 410 890
българи, а в провинция
Северен Рейн-Вестфалия
са регистрирани 96 715
наши сънародници. За от-
криването на това кон-
сулство са одобрени
допълнителни разходи по
бюджета на МВнР за
2022 г. в размер 1 052
600 лв.

България открива и
почетно консулство в
Сингапур. За почетен
консул на страната ни ще
бъде назначен сингапур-
ският гражданин г-н Го
Чи Хау Ланкс. Тази годи-
на се навършват 55 годи-
ни от установяването на
дипломатическите отно-
шения между България и
Сингапур.

Комисия от община Русе инспектира 13 асфалтирани улици
в русенските квартали “Средна кула” и “Долапите”. Бяха констатирани
редица несъответствия на общинските нормативни актове и комисията
издаде предписания за отстраняването на нередностите
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Коалиция “БСП за Бълга-
рия” ще се яви с номер 28 в
бюлетината на предстоящите
извънредни парламентарни из-
бори. Това отреди жребият,
който вчера бе изтеглен в ЦИК.
“От БСП винаги играем за по-
беда”, категорични бяха соци-
алистите.

“БСП за България”
регистрира и последните
си листите за предстоя-
щия вот на 30 август.

Водачът на листата
проф. Румен Гечев реги-
стрира кандидатите за на-
родни представители от
15 МИР в Плевен. “В ли-
стата имат приоритет
младите хора, а зад тях
ще стоят мъдростта и
опитът. Очаквам отлично
представяне на предсто-
ящите избори”, добави
проф. Румен Гечев.

Проф. Георги Михай-

Ñîöèàëèñòèòå ðåãèñòðèðàõà
ëèñòèòå ñè â ñòðàíàòà

„ÁÑÏ çà Áúëãàðèÿ” ñ
íîìåð 28 íà èçáîðèòå
Дипломацията ще е подходът на БСП след изборите, заяви Борислав Гуцанов

“Няма случайности. 28 е
комбинация от две числа и е
символ на дипломация, на ли-
дерство и на баланс - качества,
които БСП притежава. Сигу-
рен съм, че БСП
е партията, коя-
то е необходима
в следващия пар-
ламент да може
България да
върви напред и
нагоре”, комен-
тира след проце-
дурата председа-
телят на Нацио-
налния предиз-
борен щаб на
БСП Борислав

съм сигурен, че всеки един
българин желае”, каза още Гу-
цанов. Той определи за при-
оритети на БСП продължава-
нето на социалната политика
и развитието на икономиката.

“Богатство и популярност,
съчетани с власт, са ефекта на
числото 28, а двойката е мир-
но число, насочено към служе-
не на другите и обществото”,
коментира и Вяра Емилова,
която бе на процедурата заед-
но с Борислав Гуцанов.

Според нея пък осем е от-
говорно за материалното бла-
гополучие, дава изобилие и
просперитет, а под негово по-
кровителство те постигат ус-
пех по-бързо и почти всички
неща обещават късмет.

Тегленето на жребия не
мина и без скандал. Членът на
ръководството на ВМРО Юли-
ан Ангелов се обърна към из-
борните надзорници с въпро-
са: “Кога ще спрете гласовете
от Турция?!” “Ще има ли пак
партии, които ще купуват гла-
сове от Турция? ЦИК са наци-
онални предатели”, извика
Юлиан Ангелов. Той вдигна и
плакати с призива към ЦИК:
“Кога ще спрете гласовете от
Турция” и “Национални пре-
датели”. Той бе изведен от слу-
жители на НСО от сградата на
Партийния дом, където се по-
мещава ЦИК.

лов регистрира за учас-
тие в предсрочните пар-
ламентарни избори лис-
тата на “БСП за Бълга-
рия” в 9 МИР в Кърджа-
ли. Като водач на листа-
та той коментира, че со-
циалистите по време на
кампанията отново ще
заложат на диалогичния
тон. “Включваме се в
кампанията с гордо вдиг-
ната глава заради добре
свършената работа по
време на редовното пра-
вителство”, допълни
проф. Михайлов.

Водачът на листата на
социалистите в Добрич
Мая Димитрова регист-
рира кандидатите за на-
родни представители. Тя
подчерта, че листата е
съставена от професио-
налисти и в нея освен
юристи има учители, сче-
товодители и хора, кои-
то се занимават със соб-
ствен бизнес. “Всички ще
работим в името на Доб-
руджа. Амбициите ни са
за минимум двама народ-
ни представители”, каза
още Димитрова.

Водачът на листата на
“БСП за България” в 12
МИР в Монтана Ирена
Анастасова регистрира
партията за участие в
предстоящите парламен-
тарни избори. Тя комен-
тира, че социалистите ще
продължат борбата за по-
добра социална политика.
“В предишния парламент
изпълнихме близо 80
процента от обещаното и
затова влизаме в кампани-
ята с гордо вдигната гла-
ва от постигнатото”, до-
пълни Анастасова.

Гуцанов.
Според него дипломацията

е ключът и това ще е подходът
на БСП след изборите. “Не

раздорите, не отрицанията, а
именно дипломацията е това,
което може да доведе страната
ни до нещо по-добро и което

СНИМКА БТА
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От днес влизат в сила част от про-
мените в наредбата за превоз на пътни-
ци на Столичната община, с които на
практика изчезват най-евтините дълго-
срочни абонаментни карти. Вече няма
да се продават шестмесечните за всич-
ки линии срещу 255 лева, тримесечни-
те - за 130 лева, както и всички едноме-
сечни за една линия или само за метро.

Лекарства има в България, но някои се дават на “любими”
аптеки, заяви Димитър Маринов, главен секретар на Българ-
ския фармацевтичен съюз. Според него складовете криели от
някои аптеки определени медикаменти, като някои хапчета са
видими през електронната система за някои аптеки, за други -
не. “Системата между складовете и аптеките е такава, че ако
липсва медикамент в аптеката, тя може да види дали е наличен
в склада и да го поръча за пациента. Може да го поръча, но
складът да не й го достави”, допълни фармацевтът. Според него
складът може да търгува с когото колкото си иска, все едно
продава картофи, санкции обаче няма.

Преди ден Маринов оповести, че притежателите на разре-
шения за употреба на лекарствени продукти показват, че има
внесени по-големи количества от някои дефицитни лекарства,
отколкото има изписани по протокол по здравната каса. Оказва
се, че те са при търговците на едро, но не достигат до аптеките.

Коментар на стр. 9

Общинският съвет “Тунд-
жа” актуализира строителната
програма на общината в бюд-
жет 2022 с 2,7 млн. лв. Капи-
таловите разходи са увеличе-
ни със 730 700 лв. допълни-
телна субсидия, осигурена от
актуализацията на републикан-
ския бюджет. С тях капитало-
вите разходи достигат рекорд-
ните за общината 4,5 млн. лв.

Обектите в капиталовата
програма са увеличени с 10, от
тях 6 са инвестиционни проек-
ти, основен ремонт на улица в
Ханово, на водопровод в с.
Веселиново и изграждане на
канализация на улично откло-
нение в с. Роза. В капиталовите
разходи е планирано и оборуд-
ване на спортната площадка на

Огромна дупка се отвори и погълна част
от имот, печка, пералня и друга покъщнина в
смолянския квартал “Устово”. Оказа се, че
бездната води към пещера с неподозирани
размери. От общината настояват държавата
да отпусне помощ за спешно обследване.

Собственикът на имота Димитър Илиев
каза, че е открил бездната в началото на юли.
Тогава все още мислил, че малка част от имо-
та се е отронила. Когато отишъл да провери

Åâòèíèòå êàðòè çà ñòîëè÷íèÿ
òðàíñïîðò èç÷åçâàò îò äíåñ
Софиянци остават без шестмесечни, тримесечни
и едномечни превозни документи за една линия

Деси ВЕЛЕВА

Вариантите остават два - или пътници-
те да си купят едномесечна карта за
всички линии на много по-висока цена,
или да ползват едногодишни.

Досега в метро пътуването с персо-
нализиран едномесечен документ стру-
ваше 35 лева, а с една наземна линия -
23 лева. Сега остава алтернативата от
50 лева на месец за цялата мрежа.

Промяната засяга и учениците и
студентите, които също можеха да
ползват документи за 1 линия срещу 9
лева, а сега ще трябва да си ги купуват

за 20 лева, като ползват всички линии.
Не без последствия са и промените

за пенсионерите. Възрастните хора до
68-годишна възраст досега можеха да
си купуват карти за една линия по 11
лева на месец, сега за тях остава само
превозен документ за 25 лева за цялата
градска мрежа. За хората над 68 г. кар-
тата за месец се вдига от 8 на 10 лева.

Като алтернатива на тримесечните
и шестмесечните документи, които вече
няма да се предлагат, от общината про-
мотират годишната абонаментна карта.

Тя вече ще може да се плаща на 3 вно-
ски, а не както до момента само на две.
Първата вноска е първоначална с ва-
лидност до 3 месеца и е на стойност
150 лв, втората е за 3 месеца и е на
цена от 120 лева, а третата е до 6 ме-
сеца и е 100 лева. От кметството опре-
делят като голям бонус и въвеждането
на карта за младежите до 26 години,
независимо дали учат или работят,
които могат да си я купят срещу 250
лева за една година.

Новият билет с прекачвания, който
също се въвежда с новата наредба, ще
влезе в сила от 1 януари.

Коментар на стр. 9

ФАРМАЦЕВТ:

Започна изграждането на скатния покрив на първата
православна църква “Св. Пимен Зографски” в столичния
район “Изгрев”. Работата напредва много добре,
предстои ни поставянето на топлоизолацията и
външната облицовка на стените, която ще бъде от
врачански камък, обясниха от районната администрация

Ëåêàðñòâà èìà, íî ñå
òúðãóâàò êàòî êàðòîôè
çà ëþáèìè àïòåêè

Îãðîìíà äóïêà ñå îòâîðè
è ïîãúëíà ÷àñò îò èìîò â Ñìîëÿí

какво е състоянието на къщата, отворил вход-
ната врата и се натъкнал на  огромна дупка.

Геологът, направил обследване на място-
то, е установил, че дълбочината на отвора е
23 метра, а ширината - около 6 метра. Зам.-
кметът на Смолян Мариана Цекова помоли
всички институции, които имат необходими-
те апаратури, да помогнат. Все още не е ясно
каква е опасността за останалите имоти в
квартала.

Ñ íàä 2,7 ìëí. ëâ. ïîâå÷å â  ñòðîèòåëíàòà
ïðîãðàìà íà îáùèíà „Òóíäæà”

училището в с. Веселиново.
Актуализацията на бюдже-

та включва завишаване на пла-
на на неданъчните приходи от
продажба на земя с 2 млн. лв.
Парите са разпределени като
разходи за финансиране на те-
кущи ремонти за улична мре-
жа с 1,4 млн. лв., за текущи
ремонти по общинска пътна
мрежа - 500 000 лв., и за соци-
ална инфраструктура в систе-
мата на образованието - 50 000
лв. Общинските съветници
одобриха поемане на дългос-
рочен общински дълг, при ус-
ловията на финансов лизинг, за
реализиране на проект за ре-
хабилитация и модернизация
на системата за улично освет-
ление в 33 населени места на

община “Тунджа”.
В навечерието на новата

учебна година съветниците
дадоха съгласие да се изготвят
мотивирани искания до Регио-
налното управление на обра-
зованието за формиране на
паралелки под 10 ученици.

По предложение на кмета
на община “Тунджа” Георги
Георгиев съветниците гласува-
ха да бъдат отпуснати 500 лв.
за Васил Димитров от с. Ми-
ладиновци за укрепване на
къщата му, защото се е срути-
ла стена от нея, а той живее
сам и няма кой да му помогне.
Одобрено беше и предложени-
ето на кмета за отпускане на
5000 лв. за довършване на хра-
ма в с. Сламино.
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“Булгаргаз” води разгово-
ри с Министерството на
енергетиката и Българския
енергиен холдинг (БЕХ) за
нов заем, с който да бъдат по-
крити текущи задължения,
каза пред БНТ новият
изпълнителен директор на
дружеството Деница Златева.
В началото на август служеб-
ният кабинет отпусна 800
млн. лева на газовата компа-
ния, с които да бъдат платени
доставките на газ и количест-
вата, които се нагнетяват в
газохранилището “Чирен”.

До 20 септември обаче
“Булгаргаз” има плащания в
размер на 1,36 млрд. лева -
задължения към трима до-
ставчика на газ за август и

Има напредък по
завър-шването на интер-
конектора с Гърция.
Строителят пое ангажи-
мента между 10-15 сеп-
тември да бъде
завършен. Би трябвало
до края на септември да
потече газ по интерко-
нектора. Това каза пред
БТВ служебният ми-
нистър на регионалното
развитие арх. Иван
Шишков. По думите му
би трябвало до края на

„Áóëãàðãàç” âîäè ðàçãîâîðè
çà íîâ äúðæàâåí çàåì
Дружеството ще участва в търг за купуване
на слотове за втечнен газ за 2023 г.

септември, както и за танке-
ра с втечнен газ за октомври,
уточни Златева. Част от тези
средства са налични - друже-
ството има собствени средст-
ва и е получило втория транш
от първия държавен заем в
размер на 350 млн. лева.

“Бизнес моделът на
“Булгаргаз” се промени - от
двама дългосрочни достав-
чика, със сигурни доставки,
с планове за плащане, в
момента се търси газ месец
за месец”, каза Златева. Тя
беше категорична, че не се
върви към фалит на газово-
то дружество.

От нейния коментар стана
ясно още, че цената на втеч-
нения газ, който ще получим

през октомври, е над 400 лева
за мегаватчас. На нидерланд-
ската борса TTF природният
газ вчера сутрин се търгува-
ше за около 280 евро за мега-
ватчас. На 30 август търгови-
ята затвори с понижения до
265 евро, но спирането на
“Северен поток 1” за ремонт,
който ще продължи три дни,
отново напрегна търговците.

Държавният газов достав-
чик ще учатва през октомври
на годишния търг за запазва-
не на слотове за разтоварва-
не на втечнен газ край гръцкия
остров Ревитуса за 2023 г,
обяви още Златева.

Засега “Булгаргаз” ще раз-
чита на нов държавен заем,
но предстоят разговори с

банки за кредитиране. Пре-
дишното ръководство е започ-
нало преговори за договори
по овърдрафти и заеми, кои-
то изтичат, и сегашните ръко-
водители на дружеството
продължават процедурата,
стана ясно още от думите на
Златева.

“Булгаргаз” има проблем
с плащанията от своите кли-
енти, включително и топлофи-
кациите - “Топлофикация Со-
фия” например дължи 399
млн. лева. По закон обаче

дружеството не може да спре
газоподаването към топлофи-
кационните дружества, особе-
но пък преди предстоящия
отоплителен сезон.

Златева отново потвърди,
че газовото дружество
изпълнява своите ангажимен-
ти към “Газпром”, подавайки
ежедневни заявки за достав-
ки, които обаче се връщат без
отговор от руска страна. Тя
отбеляза, че няма информа-
ция дали в момента има пре-
говори с газовия гигант.

Äî êðàÿ íà ñåïòåìâðè òðÿáâà
äà ïîòå÷å ãàç ïî èíòåðêîíåêòîðà

септември да потече газ,
но не каза конкретна
дата.

“Разделих обекта на
два етапа, за да може в
единия да бъдат
завършени строителните
работи, които са неот-
ложни за пускането на
обекта, за да може да
бъде експлоатиран и бе-
зопасен. В другата част
има да се довършва още
един път, дребни дейно-
сти, така че да можем да

Един от средно голе-
мите туроператори у нас
- “Дрийм Холидейс БГ”,
обяви несъстоятелност.
Това е първи официален
фалит след КОВИД-кри-
зата, посочиха от турис-
тическия бранш. Десетки
туристически фирми
обаче са замразили дей-
ността си през последни-
те две години, съобщава
segabg.com. На 21 юли в
Министерството на ту-
ризма управителят на
дружеството е подал уве-
домление за прекратява-
не на дейността, а от
Търговския регистър е
видно, че молба за откри-
ване на производство по
несъстоятелност е внесе-
на в Софийския градски
съд на 5 август 2022 г. и
е с дата на обявяване 8
август поради неплате-
жоспособност и свръх-
задлъжнялост.

“Дрийм Холидейс” е
сред туроператорите,

Ïúðâè ôàëèò íà òóðîïåðàòîð
ó íàñ ñëåä ÊÎÂÈÄ-ïàíäåìèÿòà

получили безвъзмедна
помощ за възстановява-
не на дължимите суми
към клиенти с провале-
ни заради КОВИД-огра-
ниченията екскурзии и
почивки, както и за по-
криване на текущи раз-
ходи по време на панде-
мията за периода от ап-
рил 2020 г. до април
2022 г. Проверка показ-
ва, че само за възстано-
вяване на пари за прова-
лени пътувания тя е по-
лучила 124 хил. лв., от-
делно над 129 хил. лв. -
за оборотен капитал и
ликвидност. Въпреки
тази помощ в Министер-
ството на туризма са
постъпили множество
сигнали и жалби от по-
требители за некоректно
отношение - както за не-
изпълнени туристически
пакети, така и за
невъзстановени заплате-
ни суми по сключени
договори, които не са ре-

ализирани, съобщи ту-
ристическият сайт
bgtourism.bg.

Ето защо Министер-
ството на туризма е се-
зирало Комисията за за-
щита на потребителите
за извършване на про-
верка по изложените
твърдения в жалбите и
сигналите и Агенцията
за държавна финансова
инспекция за извършва-
не на контролна провер-
ка по разходването на
получената безвъзмездна
помощ.

На интернет страни-
цата на туроператора е
написано съобщение, че
от  20 юли 2022 г.
“Дрийм Холидейс БГ”
ЕООД прекратява тура-
гентска и туроператор-
ска дейност. От “Дрийм
Холидейс” са посочили
пред медии, че от април
2022 г. са престанали да
сключват договори с
клиенти.

имаме гаранция, че стро-
ителят ще ги завърши”,
заяви той.

Министърът каза
още, че след завършва-
нето бързо ще бъде на-
правена приемателната
комисия за решение за
ползване и акт 16. “В
момента, в който имаме
завършено строителст-
во, да имаме готови до-
кументи. Работим мно-
го интензивно и с над-
зора”, каза той.

Служебното правителство под-
готвя законопроект за приемане на
еврото, който да внесе в следващото
Народно събрание. Надеждите са
той да бъде дискутиран и одобрен
до началото на 2023 г., за да върви
по план приемането на единната
европейска валута, предвидено за 1
януари 2024 г. Това обяви вицепре-
миерът по управление на европей-
ските средства Атанас Пеканов, кой-
то с решение на правителството вче-
ра стана част от координационния
съвет за влизане на България в евро-
зоната.

Приемането на т. нар. “Закон за
еврото” е практика, която започна с
влизането на прибалтийските стра-
ни във валутния съюз. Нормативна-
та рамка урежда конвертирането на
националната валута в евро по смет-
ки, обменянето на национална валу-
та в евро в кеш, както и сроковете,
евентуални цени и максимален раз-
мер на въпросните действия. На
практика законът ще обхване точки-
те, изписани и в проекта на Плана
за приемане на еврото.

Ñëóæåáíèÿò êàáèíåò ñå çàõâàíà
ñúñ çàêîí çà åâðîòî

Хърватия прие закона през май
тази година, а от 1 януари 2023 г.
става пълноправен член на еврозо-
ната. Тя и България влязоха заедно
във валутно-обменния механизъм
ERM-2, но успя да извърши нужни-
те реформи по-бързо.

Пеканов потвърди, че служебна-
та власт запазва целта от 1 януари
2024 г. за влизане във валутния
съюз.
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ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇÚ ‚ ÛÚ‚˙‰ÂÌ‡Ú‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ˆËˇ π –—–22-¬ 66-978/18.07.2022 „. Í‡ÂÌ
ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÓÙÂÚË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÍÓÌ-
ÍÛÒ Ò ÔÂ‰ÏÂÚ: ìŒÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ Ì‡ ÌÂÊË-
ÎË˘ÂÌ ËÏÓÚ - ÚÂÂÌ Ë ÔËÎÂÊ‡˘Ë Ò„‡‰Ë - ˜‡ÒÚÌ‡
Ó·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ Ì‡ ÚÂËÚÓ-
ËˇÚ‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î, Á‡ ÒÓÍ ÓÚ
10 (‰ÂÒÂÚ) „Ó‰ËÌË.

»ÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ Ó·ÂÍÚ‡, ÔÂ‰ÏÂÚ Ì‡ ÍÓÌ-
ÍÛÒ‡:

“ÂÂÌ Ë ÔËÎÂÊ‡˘Ë Ò„‡‰Ë - ˜‡ÒÚÌ‡ Ó·-
˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘ œ» Ò Ë‰ÂÌ-
ÚËÙËÍ‡ÚÓ 68134.509.314 (¯ÂÒÚ ÓÒÂÏ Â‰ÌÓ ÚË
˜ÂÚËË ÚÓ˜Í‡ ÔÂÚ ÌÛÎ‡ ‰Â‚ÂÚ ÚÓ˜Í‡ ÚË Â‰ÌÓ
˜ÂÚËË) ÔÓ    – Ì‡ „. —ÓÙËˇ, Ó‰Ó·ÂÌË Ò˙Ò
«‡ÔÓ‚Â‰ π –ƒ-18-53/23.11.2011 „. Ì‡ »ÁÔ˙ÎÌË-
ÚÂÎÌËˇ ‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ¿√  , Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 1156,00
(ıËÎˇ‰‡ ÒÚÓ ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ Ë ¯ÂÒÚ) Í‚. Ï, ‡ÍÚÛ‚‡Ì Ò
¿Œ— π 2130/02.09.2020 „., Á‡Â‰ÌÓ Ò ÔËÎÂÊ‡-
˘‡ Ò„‡‰‡ Ò Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ 68134.509.314.1
(¯ÂÒÚ ÓÒÂÏ Â‰ÌÓ ÚË ˜ÂÚËË ÚÓ˜Í‡ ÔÂÚ ÌÛÎ‡
‰Â‚ÂÚ ÚÓ˜Í‡ ÚË Â‰ÌÓ ˜ÂÚËË ÚÓ˜Í‡ Â‰ÌÓ), Ò˙Ò
Á‡ÒÚÓÂÌ‡ ÔÎÓ˘ 80,00 (ÓÒÂÏ‰ÂÒÂÚ) Í‚. Ï Ë
ÔËÎÂÊ‡˘‡ Ò„‡‰‡ Ò Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ
68134.509.314.2 (¯ÂÒÚ ÓÒÂÏ Â‰ÌÓ ÚË ˜ÂÚËË
ÚÓ˜Í‡ ÔÂÚ ÌÛÎ‡ ‰Â‚ÂÚ ÚÓ˜Í‡ ÚË Â‰ÌÓ ˜ÂÚËË
ÚÓ˜Í‡ ‰‚Â), Ò˙Ò Á‡ÒÚÓÂÌ‡ ÔÎÓ˘ ÓÚ 20,00 (‰‚‡-
‰ÂÒÂÚ) Í‚. Ï, ÔÓÔ‡‰‡˘ ‚ ”œ» I - Á‡  ŒŒ, Í‚. 86‡,
Ï. ŒÎ‡Ì‰Ó‚ˆË-Ã‡Î‡¯Â‚ˆË ÔÓ ‰ÂÈÒÚ‚‡˘Ëˇ œ”œ -
ÔÎ‡Ì Á‡ Â„ÛÎ‡ˆËˇ Ë Á‡ÒÚÓˇ‚‡ÌÂ, Ó‰Ó·ÂÌ Ò˙Ò
«‡ÔÓ‚Â‰ π –ƒ09-50-523/16.10.1996 „. Ì‡ „Î‡‚-
ÌËˇ ‡ıËÚÂÍÚ Ì‡ —Œ, Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ ‚ „. —ÓÙËˇ, ÛÎ.
ì¬ÂÎ‡ ◊Ó·Ó‚‡î π 18, Ò Ì‡˜‡ÎÌ‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡ ÏÂ-
ÒÂ˜Ì‡ Ì‡ÂÏÌ‡ ˆÂÌ‡: 837.00 Î‚. (ÓÒÂÏÒÚÓÚËÌ

ОБЯВА

ÚË‰ÂÒÂÚ Ë ÒÂ‰ÂÏ ÎÂ‚‡) ·ÂÁ ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ƒƒ— -
0,45 Î‚./Í‚.Ï - ÚÂÂÌ, 3,30 Î‚./Í‚.Ï - Ò„‡‰‡ 1
Ë 2,63 Î‚./Í‚.Ï - Ò„‡‰‡ 2, ·ÂÁ ‚ÍÎ˛˜ÂÌÓ ƒƒ—,
ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ‡ ÓÚ ÒÂÚËÙËˆË‡Ì ÓˆÂÌËÚÂÎ, ÒÍÎ˛˜ËÎ
‡ÏÍÓ‚ ‰Ó„Ó‚Ó Ò˙Ò —Œ.

—ÔÂˆËÙË˜ÌÓ ÍÓÌÍÛÒÌÓ ÛÒÎÓ‚ËÂ:
Á‡ ‰ÂÚÒÍË ˆÂÌÚ˙ Ò Ë„Ë˘Â Á‡ ÏËÌËÙÛÚ·ÓÎ

√‡‡ÌˆËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ: 100.00 Î‚., ‚ÌÂÒÂÌË
ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡Ú‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î,
IBAN: BG49SŒMB91303327755001, BIC:
SOMBBGSF, Œ·˘ËÌÒÍ‡ ·‡ÌÍ‡, ‘÷ ìÃ‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î,
‚ ÒÓÍ‡, ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ Á‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ÓÙÂÚËÚÂ.

÷ÂÌ‡ Ì‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ:
60.00 Î‚. Ò ƒƒ—. «‡ÔÎ‡˘‡ ÒÂ Ì‡ Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡ —Œ
- ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î - „. —ÓÙËˇ, ·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ
Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î π 88, ÂÚ. 2, ÒÚ. 214, ‚ÒÂÍË
‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ 09:00 ˜. ‰Ó 17:00 ˜. ËÎË ÔÓ
·‡ÌÍÓ‚ Ô˙Ú ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡: IBAN:
BG58SŒMB91303127755001, BIC: SOMBBGSF,
Œ·˘ËÌÒÍ‡ ·‡ÌÍ‡, ‘÷ ìÃ‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î.  ÓÌÍÛÒÌ‡-
Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÒÂ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ ÓÚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î, ·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡ì π
88, ÂÚ. 2, ÒÚ. 225, ÒÂ˘Û ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ
Á‡ ÔÎ‡ÚÂÌ‡ Ú‡ÍÒ‡.

 ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ Á‡ÍÛÔÛ‚‡ÌÂ Ì‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡Ú‡
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ: ‰Ó 17:00 ˜. Ì‡ 15.09.2022 „.

 ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ÓÙÂÚËÚÂ:
17:30 ˜. Ì‡ 15.09.2022 „. ‚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
—Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î, ·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î
π 88, ÂÚ. 2, ÒÚ. 225.

¿‰ÂÒ Ë ÚÂÎÂÙÓÌ Ì‡ Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓ‡: —Œ -
‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î, „. —ÓÙËˇ, ·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ Ã‡Ëˇ
ÀÛËÁ‡î π 88, ÚÂÎ. 02/931 51 18, 02/921 80
41, ÎËˆÂ Á‡ ÍÓÌÚ‡ÍÚ:  ‡ÒËÏË ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚.

—ÚÓÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ - ‡ÈÓÌ  ì—Â‰ËÍ‡î Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 31, ‡Î. 2 ÓÚ Õ‡Â‰·‡Ú‡
Á‡ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ë Â‰‡ Á‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ Ú˙„Ó‚Â Ë ÍÓÌÍÛÒË Ë ‚ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡

«‡ÔÓ‚Â‰ π —Œ¿22-–ƒ09-1204/13.07.2022 „. Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ —ÚÓÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌ‡
Ë «‡ÔÓ‚Â‰ π –—–22-–ƒ98-15/30.08.2022 „. Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î

Œ ¡ fl ¬ fl ¬ ¿:

Над 300 млн. лв. годишно е
щетата за бюджета от сивия
сектор на пазара на труда, по-
сочват от Националната агенция
за приходите. За последните 10
години практиката на даване на
заплата в плик е намаляла, но
продължава сериозно да ощетя-
ва бюджета. От дирекция “Уп-
равление на риска” в НАП по-
сочват, че преди десетина годи-
на “спестената” сума е била над
400 млн. лв. годишно.

Най-рисковите сектори, при
които плащането на част или
изцяло на възнаграждения е под
масата, са търговията на едро и
дребно, строителството, хоте-
лиерството и ресторантьорст-
вото. Това са и секторите, кои-
то официалната статистика по-
ставя на дъното по заплати, ве-

Акционерите в КТБ са били лише-
ни от правото да обжалват отнемането
на лиценза на банката. Това е записано
в решение на Европейския съд по пра-
вата на човека (ЕСПЧ) в Страсбург. То
е заведено от двама бивши директори
във фалиралата банка. С жалбата им се
настоява делото за отнетия лиценз да
бъде преразгледано и да се присъдят
обезщетения заради незаконни дейст-
вия на БНБ през 2014 г. Съдът обаче
посочва, че няма юрисдикцията да раз-
пореди възобновяване на делото. Пре-
тенциите за обезщетения също са
отхвърлени. Съдиите пишат още, че не
могат да кажат дали лицензът е бил
отнет правилно. Това е в компетент-
ността на националния съд.

Страсбург обаче вижда проблем със
законодателството, по силата на което е
отнет лицензът. Според Закона за кре-
дитните институции в такива случаи БНБ
е задължена да назначи квестори, които
действат от името на банката. Т.е. акци-
онерите и ръководството на банката гу-

бят контрол върху действията на инсти-
туцията. Така се оказва, че ако има съдеб-
но обжалване за отнетия лиценз, то се
води от квесторите, иначе казано - от
същата институция, която е отнела раз-
решителното за работа.

След отнемането на лиценза през
2014 г. акционерите в КТБ, основният от
които бе Цветан Василев, се опитаха да
обжалват. Върховният административен
съд обаче реши, че те нямали правен ин-
терес. Един от аргументите в тази посока
е, че те формално вече не представляват
засегнатата банка. Така акционерите бяха
само трета страна по делото.

В решението на ЕСПЧ се посочва, че
българското законодателство не е пред-
видило никакви други форми на съдебно
обжалване или друга защита в подобни
случаи. “КТБ не е била информирана, че
БНБ ще приеме такова решение, нито
пък е получила възможност да го проте-
стира. Не е имало възможност КТБ да
възрази за основанията за това решение”,
пише в решението.
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роятно и заради прикриването
на реалните плащания.

Най-губещи от недеклари-
рания доход остават служите-
лите, които се осигуряват на
по-ниски суми от реалния раз-
мер на заплатата - обикновено
на минимална заплата. Така те
намаляват сериозно парите,
които ще получават след пен-
сиониране или като обезщете-
ние при болест.

В помощ на работещите
НАП предлага нова услуга - все-
ки може да изчисли загубите си
с калкулатора на сайта:
www.zaplatavplik.bg(link is
external). Достатъчно е да се
въведе заплатата, на която се
осигурявате, и тази, която реал-
но получавате. “Ако работник
реално получава 1500 лв., но ра-

ботодателят му го осигурява на
минималната работна заплата,
загубата за служителя в следва-
щите 30 г. е близо 109 000 лв. В
тази сума влизат пенсията,
обезщетенията за майчинство и
безработица, от които ще се
лиши служителят. Освен това,
той губи възможност да се
възползва от пълния размер на
по-високите данъчни облекче-
ния за деца, тъй като те се из-
числяват върху заплатата, на
която се осигуряват лицата”,
коментира Николай Петков,
директор на дирекция “Управ-
ление на риска” в НАП.

За да запознае работници-
те с рисковете, ако се съгласят
да се осигуряват на по-нисък
от реалния си доход, приход-
ната агенция започва кампания

“Заплата в плик”. Тя акценти-
ра върху ползите за общество-
то от доброволното деклари-
ране и внасяне на данъци и
осигурителни вноски, както и
на щетите, които причинява
недобросъвестното поведение.
Чрез фейсбук страницата на
НАП се разяснява какви биха

300 ìëí. ëâ. ãóáè áþäæåòúò
ãîäèøíî îò çàïëàòè ïîä ìàñàòà

В последния ден на
август България най-сет-
не е изпратила до Евро-
пейската комисия първо-
то искане за плащане по
Националния план за
възстановяване и устой-
чивост, става ясно от
съобщение на финансово-
то министерство. “Факту-
рата” е на стойност 1 368

били последствията за работ-
ници и работодатели, ако по-
лучават или дават заплата в
плик. Потребителите могат да
изразят и своето мнение по
темата за недекларираните
възнаграждения или т. нар. “за-
плата в плик” като попълнят
анкетата на НАП.

912 911 евро, което пра-
ви близо 2,7 млрд. лв.
Очаква се плащането да
бъде одобрено не по-рано
от ноември.

Искането за плащане
обаче е пратено с едно
неизпълнено условие -
избор на изпълнител за
комуникационната систе-
ма ТЕТРА в МВР. На

проведената от вътреш-
ното министерство по-
ръчка не се е явил нито
един кандидат, в резултат
на което правителството
на Кирил Петков я
превъзложило на “Ин-
формационно обслужва-
не”. След разговори с ЕК
обаче е станало ясно, че
превъзлагането на

поръчката за ТЕТРА на
“Информационно об-
служване” не покрива
критериите. Затова в
крайна сметка с ЕК се е
стигнало до компроми-
сен вариант МВР спеш-
но отново да проведе об-
ществената поръчка за
избор на изпълнител за
комуникационната систе-

ма ТЕТРА до есента.
Идеята е по този начин в
сроковете за преглед и
одобрение на плащането
от ЕК да се стигне до из-
бор на изпълнител и така
и последната от нужните
реформи да бъде изпъл-
нена.

“Това е важна крачка
за изпълнението на пла-

на. Надявам се общите
усилия на българските ин-
ституции да доведат до
успешната му реализа-
ция, за да може тези сред-
ства да подпомогнат ико-
номиката ни и цялото
общество да види резул-
татите от тях”, коменти-
ра министърът на финан-
сите Росица Велкова.

Èçïðàòåíî å ïúðâîòî èñêàíå çà ïëàùàíå ïî Ïëàíà çà âúçñòàíîâÿâàíå

Най-много недеклариран труд има в търговията,
строителството, хотелиерството и ресторантьорството
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Екипът на Международна-
та агенция за ядрена енергия
(МААЕ) е на път за Запорож-
ката АЕЦ, съобщи Рафаел
Гроси, ръководителят на
МААЕ и на настоящата ми-
сия на агенцията в Украйна,
предадоха агенциите. Очаква
се в четвъртък екипът да вле-
зе в централата.

Във вторник делегацията
се срещна в Киев с украин-
ския президент Володимир
Зеленски, който каза, че меж-
дународната общност трябва
да постигне от Русия незабав-
но демилитаризиране на цен-
тралата.

“МААЕ разчита да орга-

НАКРАТКО

Палестинци хвърлят камъни срещу израелска военна кола в град Силуад на Западния
бряг. Израел засилва мерките за сигурност в тази част на палестинските територии,
макар че е обстрелван не оттам, а от сектора Газа

Сърбия разясни, че използването на личните карти, издаде-
ни от Прищина, не е знак за признаване на едностранно обя-
вената независимост на Косово, предаде Танюг.

На всички митнически пунктове по границата на Сърбия с
Косово от сряда сутринта са поставени съобщения, че разре-
шението да се използват лични карти, издадени от властите в
Косово, е дадено само по практически съображения, за да има
свободно движение. В съобщенията се разяснява, че това не
може да се приема като признаване на едностранно обявената
независимост на Косово. Съобщенията са поставени ден преди
1 септември, когато трябва да започне прилагането на новия
режим на преминаване на границата. Те са написани на два
езика - на сръбски и на английски.

В рамките на подкрепяния от ЕС диалог Сърбия се съгласи
да премахне изискването за специални документи за влизане и
излизане за притежателите на косовски документи за самолич-
ност. На свой ред Косово се съгласи да не въвежда подобни
изисквания и за притежателите на сръбски документи за само-
личност. Новината за съгласието бе обявена наскоро от първия
дипломат на ЕС Жозеп Борел. В същото време остава нерешен
аналогичният въпрос за регистрационните номера на колите.

Ðàçÿñíåíèÿ íà Ñúðáèÿ
çà äîãîâîðêàòà ñ Êîñîâî

Åêèïúò íà ÌÀÀÅ ïðèñòèãà
â Çàïîðîæêàòà ÀÅÖ
Страните от ЕС се договориха
за съвместна военна помощ за Украйна

низира постоянна мисия в За-
порожката АЕЦ. Това е едно
от най-важните неща, които
искам да направя, и ще го на-
правя”, заяви още Гроси, пре-
ди да се отправи с екипа си от
Киев за централата. Мисията
планира да прекара няколко
дни там. “Пред нас стои много
важна задача - да оценим реал-
ната ситуация там и да помог-
нем за нейното стабилизира-
не... Насочваме се към зона на
военни действия, към окупи-
раните територии, което изи-
сква ясни гаранции не само от
Руската федерация, но също и
от Украйна. Успяхме да ги
получим”, увери Гроси.

Проруската управа на
град Енергодар, където се
намира АЕЦ, заяви, че в наве-
черието на визитата на екипа
на МААЕ градът и централа-
та са били подложени на над
60 обстрела от украинската
артилерия и безпилотници.
Обстрелът се е извършвал от
украинското селище Марга-
нец, северно от централата.

Радиационният фон е в
норма, пострадали няма.

Междувременно на нефор-
малната си среща в Прага във
вторник военните министри на
страните от ЕС се съгласиха
да започнат необходимата ра-
бота за създаване на мисия на

ЕС за оказване на съвместна
военна помощ на Украйна, съ-
общи дипломат №1 на ЕС Жо-
зеп Борел. Той припомни, че
за половин година ЕС е доста-
вил на Украйна въоръжения
на стойност 2,5 милиарда евро.

В сряда външните минист-
ри на общността продължиха
също неформалната си среща
с дискусията дали да се нало-
жи стриктен визов режим за
руските туристи заради вой-
ната в Украйна. Преди засе-
данието Борел призова стра-
ните членки да открият допир-
ни точки.

За въвеждането на такива
визи се обявиха Чехия, Пол-
ша, Румъния и балтийските
държани. Против подобно ре-
шение обаче са държави като
Франция, Унгария, Люксем-
бург и Австрия.

На 91-годишна възраст почина Михаил Горбачов, който
донесе демокрацията в СССР и Русия, но не успя да пре-
дотврати разпадането на СССР, съобщиха агенциите. “Тази
вечер след тежко и продължително боледуване почина Ми-
хаил Сергеевич Горбачов”, съобщиха късно във вторник от
Централната клинична болница в Москва. Той ще бъде по-
гребан на Новодевичевото гробище в Москва, в семейния
парцел до съпругата си Раиса Горбачова, предаде ТАСС,
цитирайки източник, запознат с желанието на семейството.

Според сведенията последните две години той често е
лежал в същата болница, претърпял е 4 сложни операции,
а преди смъртта си е отслабнал с 30-40 килограма.

По-рано в мрежата се появиха съобщения, че бившият
президент на СССР има проблеми с бъбреците, състояни-
ето му периодично се влошава и е бил откаран в московска
болница за хемодиализа. Точната диагноза на бившия пре-
зидент не се афишираше, но той е бил под постоянното
наблюдение на лекари.

В своите реакции по повод кончината на Горбачов за-
падните лидери дадоха висока оценка за ролята му. В Русия
обаче мнозина смятат, че сътресенията от реформите му са
твърде висока цена за демокрацията.

Ïî÷èíà Ìèõàèë Ãîðáà÷îâ

СНИМКИ БТА

Танкове на южнокорейската армия
проведоха учения на полигон в
Почхон, Република Корея. Те
изпълниха маневрите в условия,
близки до реални бойни действия.
В ученията участваха и части на
САЩ, дислоцирани в страната

Кипър въвежда минимална
работна заплата

За първи път в Кипър се въвеж-

да национална минимална работна

заплата. Тя ще е в размер на 940

евро и прилагането й започва от

1 януари 2023 г., реши правителст-

вото. “Исторически ден за социал-

ната държава в Кипър” - така

министърът на труда и социално-

то осигуряване Кириакос Кусиос

определи установяването на наци-

онална минимална заплата в изяв-

лението си след заседанието на

Министерския съвет. Промяната в

заплащането ще се отрази поло-

жително на най-малко 45 000 нис-

коплатени работници, като допри-

несе за увеличаване на сегашните

им доходи с до 30%, посочи соци-

алният министър.

Лондон и Тирана със
споразумение срещу
трафика на нелегални
мигранти

Британският министър на

вътрешните работи г-жа Прити

Пател и албанският й колега Бле-

ди Чучи подписаха споразумение за

справяне с престъпните банди, ор-

ганизиращи трафик на хора от

балканската държава през Европа

до Кале и оттам през Ламанша.

Обменена е била секретна инфор-

мация и биометрични данни, така

че да се улесни залавянето на всеки

албанец, който има криминално

досие в страната си. Предстои

специалисти от британското и ал-

банското разузнаване и полиция да

уточнят детайлите как точно ще

действат екипите на предна линия

за справяне с изключително голе-

мия прилив напоследък на албанци

през Ламанша. Рекорден брой 2165

албанци са прекосили Ламанша

само за периода януари-юни тази

година в сравнение със само 23 за

същия период на 2021 г.

Пороен дъжд в Скопие

Пороен дъжд, градушка, гръмо-

тевици и силен вятър удариха

Скопие. В резултат на обилните

валежи бяха наводнени улици, под-

лези, къщи и дворове. Има изпочу-

пени клони и дървета, предадоха

агенциите. Затруднено е движени-

ето по улиците, чиито пътни на-

стилки са останали под вода.

Множество автомобили се оказа-

ха блокирани. Кметицата Даниела

Арсовска свика спешно кризисния

щаб за справяне със ситуацията.
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Властите на САЩ трябва да признаят, че 20-годишната военна
кампания в Афганистан завърши с поражение за Вашингтон и не
донесе нищо друго освен проблеми и крах за тази азиатска държава,
заяви руското посолство в САЩ в коментар по случай годишнината
от изтеглянето на американските войски оттам. “Плачевни са резул-
татите от най-дългата задгранична война в историята на САЩ”,
гласи оценката. Посолството припомня, че терористичната мрежа
Ал Кайда е запазила присъствие в Афганистан. Производството на
наркотици се е увеличило десетократно, превръщайки Афганистан
в наркодържава. “За обикновените афганистанци военната кампа-
ния на САЩ беше трагедия. Само по официални данни са убити
повече от 150 000 афганистанци, включително 48 000 цивилни, а
други 75 000 са ранени. Стотици хиляди са станали бежанци”,
подчертаха от посолството. Както посочиха руските дипломати,
“трилиони долари на данъкоплатците в САЩ бяха пропилени...
Сега е необходимо да се облекчат страданията на афганистанците”.

Ðåïóáëèêàíöèòå ãëàñÿò èìïèé÷ìúíò íà Áàéäúí

ФБР иззе над 100 документа, включително три секретни,
по време на претърсването на имението на експрезидента
Доналд Тръмп във Флорида, съобщиха медиите. “По време на
претърсването бяха открити три секретни документа в бюра.

В къщата са открити и над 100 документа в 13 кутии или
контейнери с грифове за класификация. Някои от тях са мар-
кирани с най-висока степен на секретност”, разкри “Ню Йорк
таймс”. ФБР разследва неправомерно боравене с документи
от Тръмп. Самият той контрира, че иззетите документи са
разсекретени и агентите на ФБР по време на обиск в имението
му може да са му подхвърлили всякакви улики.

Òàéíè äîêóìåíòè îòêðèòè
â áþðàòà íà ÒðúìïПредставители на Републиканската партия

планират импийчмънт на президента Джо Байдън
след междинните избори за Конгреса на САЩ
през ноември, съобщи The Hill (“Дъ Хил”). Те
вече са внесли в Конгреса мотивите за отстраня-
ването му от длъжност. Според тях, ако репуб-
ликанците установят контрол над Камарата на
представителите на изборите през 2022 г., ще
успеят да го лишат от власт.

Байдън е обвиняван в “сериозни престъпления”
за граничния контрол, ковид-ситуацията в страната
и изтеглянето на войските от Афганистан, отбелязва
вестникът и добавя, че в камарата са регистрирани

ÑÀÙ äà ïðèçíàÿò ïðîâàëà
â Àôãàíèñòàí, çîâå Ðóñèÿ

Турският президент Реджеп
Ердоган окачестви като враж-
дебни действията на Гърция
срещу турските изтребители F-
16 в Егейско море. “Гърция
отправи предизвикателство към
НАТО и неговите съюзници,
като засили враждебното си
поведение, което започна с пре-
следването на нашите самоле-
ти... и използването на С-300”,
каза турският лидер по време

на реч в Анкара по повод един
на държавните празници.

Според Ердоган “Гърция не
е нито икономически, нито по-
литически партньор и събесед-
ник” за Турция. “Както и преди
сто години, знаем истинските
намерения на онези, които се
опитват да пропилеят времето
и енергията на страната ни,
използвайки Гърция днес. Като
предложи на Гърция самолети

F-35, които те не ни дадоха,
Америка проправи пътя на си-
стеми за руската проти-
вовъздушна отбрана да са в една
държава с тези самолети, които
тя уж защитава”, каза той.

Както отбеляза турският
президент, “Анкара не се инте-
ресува дали ще й дадат F-35 или
не. “Ние сме в състояние да
произвеждаме всеки продукт,
който ни е отказан”, каза Ердо-

ган, цитиран от портала
Haberler.com.

Турският президент завър-
ши изказването си с думите:
“Ние ще превърнем 2023 годи-
на или 100-годишнината на на-
шата република в начало на нов
пробив, който ще превърне вто-
рото столетие на нашата репуб-
лика в “столетие на Турция”. С
целите за 2053 година, изпълне-
нието на които вече започна,

ние се стремим да изведем на-
шата страна на върха на све-
товната лига. Това е достойно
за стогодишнината на нашата
Република”.

По-рано Анкара съобщи, че
гръцката страна е задействала
системите С-300 за преследва-
не на турски изтребители F-16
в международното въздушно
пространство в Егейско и Сре-
диземно морета.

Åðäîãàí: Ãúðöèÿ íå å ïàðòíüîð
è ñúáåñåäíèê íà Òóðöèÿ
Президентът критикува Атина и Вашингтон за враждебните
според него действия срещу страната му в Егея и Средиземноморието

СНИМКА БГНЕС

Така изглежда сцената от тежка катастрофа в покрайнините на индонезийската
столица Джакарта. Камион, превозващ желязо, се блъсна в автобусна спирка
пред училище. Загиналите са най-малко 10 души, главно ученици, които
са чакали на спирката. Камионът се е ударил в телекомуникационен стълб,
който е паднал и премазал минаващите по пътя мотоциклети и пикап

Испанско момиченце на 20
месеца почина, след като бе
ударено от градушка в район
на Каталуния, предаде АФП.
То бе откарано до болница в
близкия град Жирона, но по-
чинало от получените рани в
главата. Около 50 души са
поискали медицинска помощ
след градушката във вторник
вечерта с рани от охлузвания

до счупени кости, предаде Би
Би Си. “Имаше градушка само
10 минути, но това бяха 10
минути на терор. Валя само
градушка, почти никакъв
дъжд”, каза Карме Вал, общин-
ска съветничка, пред радио
RAC1. Тя показа парчета град
с ширина до 10 сантиметра.
От 20 години Каталуния не е
виждала големи парчета град.

Ãðàäóøêà óáè äåòå â Èñïàíèÿ

най-малко 8 резолюции за импийчмънт на Байдън.
Самият президент обърка прембюла на Консти-

туцията и Декларацията за независимост на САЩ в
реч в Пенсилвания за контрола над личните оръжия.
„Ние, хората“ е начина, по който започва нашата
Конституция – или Декларацията (за независимост).
Ние, хората . Това сме ние“, каза той. Но преам-
бюлът на конституцията започва с думите „Ние,
хората на Съединените щати ...“, а на Декларацията
за независимост от Великобритания с думите „Кога-
то ходът на събитията доведе до факта, че един от
народите...”. В САЩ честите гафове на президента
вече се наричат “байденизми”.

Иракският президент Бар-
хам Салих заяви, че нови пар-
ламентарни избори ще помог-
нат на страната да излезе от
кризата, предадоха агенциите.
През последните 24 часа Ирак
е разтърсен от кръвопролитни
сблъсъци между враждуващи
фракции. За новите избори
трябва да бъде разпуснат пар-
ламентът, но според конститу-

Ïðèçèâ çà íîâè èçáîðè â Èðàê
цията за това е необходимо аб-
солютно мнозинство, каквото
обаче липсва.

Иракският президент гово-
ри няколко часа след като ста-
на ясно, че има жертви в избух-
налите сблъсъци в Багдад на
привърженици на шиитския ду-

ховен лидер Муктада Садр сре-
щу службите на реда и шиит-
ските милиции “Хашд аш Шаа-
би”, които също са част от си-
лите за сигурност. 30
привърженици на Садр бяха
убити по време на сблъсъците,
които спряха, след като той

нареди на подкрепящите го не-
забавно да напуснат Зелената
зона на Багдад.

Конфликтът е кулминация на
кризата, обхванала Ирак след
парламентарните избори от ок-
томври 2021 г. и спечелени от
Муктада Садр. Неговите после-

дователи смятат, че по тази при-
чина той трябва да е премиер,
но през юли за премиер бе пред-
ложен Мохамед ал Судани, кой-
то също е шиит, но е нежелан от
Садр и не е поел поста. Двата
шиитски лагера не са готови на
компромиси.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Деси ВЕЛЕВА

Изнудване и кредити

Нов рекет започва от
днес Столичната община
над всички изрядни софи-
янци, които пътуват с
градския транспорт. Без
много шум на голяма
част от тях тя им отнема
правото на по-евтин пре-
воз с удобни документи.

Вече всички, без значе-
ние на какъв транспорт
се качват, ще трябва да
плащат една и съща сума.
Нищо, че нямат нужда да
ползват всички услуги,
предлагани от абонамен-
та, който са принудени
да купят.

Това просто е поред-
ният пример от дългос-
рочната политика за
кредитиране на общи-
ната. Тя изнудва столи-
чани да й плащат пред-
варително по-големи
суми, за да се опита да
закрепи трагичното по-
ложение на транспорта.
Той от месеци е буквал-
но пред фалит, а явно
единственият спасител
се оказа образцовият

пътник, който се вози с
валиден документ. И
вместо кметството да
му отвърне със същата
безупречност, то му за-
бива нож в гърба.

Новите условия за
пътуване с дългосрочни
документи, които влязо-
ха в сила от днес, само
ще спомогнат за загуба-
та на доверие в местната
власт от страна на хора-
та. Те вече добре знаят,
че всяка от наредбите с
нови цени на билети и
карти се обжалва и пада
в съда. Общината обаче
влезе в последователни
схеми, за да избяга от
съдебните решения и
вместо да отменя разкри-
тикувания нормативен

акт, тя просто приема на
негово място нов. Точно
тук са най-потърпевши
столичани. Защото никой
не им връща парите, за-
ради това, че съдебна ин-
станция е признала, че
новите цени на билетите
и картите са незаконни.

Така вероятно ще ста-
не и с новите норматив-
ни промени. Те вече се
обжалват в съда, но до-
като той се произнесе,
докато се проточат об-
жалванията, докато дой-
дат окончателните реше-
ния, ще са минали годи-
ни, Столичната община
ще е запълнила дупките
си в хазната, а продупче-
ни ще останат само хор-
ските джобове.

Аида ПАНИКЯН

Лекарство? Отсъствие!

Отново липсват жиз-
нено важни лекарства в
аптеките. Отлично си
научихме прастария
урок и повтаряме оби-
чайния (и най-лесен) от-
говор - паралелен износ.
Пак от онзи стар урок
знаем, че в контекста на

европейското законода-
телство във връзка със
свободното движение на
стоки и услуги той е
напълно законен. Точно
толкова, колкото и па-
ралелният внос. У нас
има движение и в двете
посоки. Според запозна-
ти, над 220 лекарства в
българските аптеки ид-
ват от паралелен внос.
В това отношение голе-
мият проблем сякаш е,
че административните
ограничения у нас са
по-големи за медикамен-
тите от паралелен внос,
отколкото от износ. От
друга страна, паралелни-
ят вносител на лекарст-
ва има много повече от-
говорности, сред които

и лекарствената безо-
пасност.

Има и скъпи лекарст-
ва за хронични болести,
които касата отпуска с
протокол. Но заможни
нашенци, чиято единст-
вена цел е да бъдат на
плажа с два размера по-
малък дизайнерски бан-
ски, могат да си позво-
лят да купят същите “ле-
карства на мода” и с
най-обикновена бяла (а
защо не дори и фалшива)
рецепта. И ето ти про-
блем - лекарството се из-
черпва, преди да е стиг-
нало до болния, чийто
живот зависи от него.

За отсъствието на
медикаменти напоследък
държим отговорно и

свръхпотреблението -
понякога заради КО-
ВИД-19, по-рядко заради
мании.

Каквато и да е причи-
ната, резултатът е един -
ограничен достъп до
важни лекарства. Про-
блем с български адрес,
който от години тлее,
ескалира, избухва в по-
жар, който с подръчни
средства бива потушаван
и след време цикълът се
подновява. Нещо, върху
което очевидно трябва да
се замислят българските
здравни власти. Защото
истински потърпевшият
не е нито министърът,
нито касата, нито дори
търговецът, а пациентът
и неговият лекар.

КОЛОНКАТА НА

Îãëóïÿâàùîòî
÷îâå÷åñòâî

Едно съобщение по медиите премина някак не-
забелязано между убийството на бургаските поли-
цаи и военните действия в Украйна. Но то, според
мен, би трябвало да ни смрази не по-малко от
задаващата се люта зима без газ. Всички зрелост-
ници от 27 български училища, вкл. от Пловдив,
Бургас и Плевен, са получили оценка “Слаб 2” на
матурите по БЕЛ (български език и литература).

Ето, това е нашата дръзновена младеж, свет-
лото бъдеще на Родината: не знаят нищичко от
Вазов, Ботев, Яворов, Вапцаров, Димчо. Между
другото, питал съм осмокласниците от училище-
то срещу нас: кой е Петлешков и различават ли
Бенковски от Раковски? В отговор - безразлично
повдигане на рамене. Не знаят - и никак, ама никак
не ги интересува. Единственото, което ги вълнува,
е да изучат що-годе сносно английски, а не родна-
та реч омайна, сладка, и час по-скоро да изхвърчат
навън, през Терминал-2, възможно по-далеч от бя-
лата спретната къщурка на бащината стряха. Без
скрупули, без тъга, без каквито и да са чувства.

Защото така вече 30 години целенасочено ги
обучават от най-вредното и най-антибългарско-
то министерство - на образованието и науката.
Правиха, струваха, изхвърлиха де що имаше родо-
любиво и вълнуващо четиво от читанките и хрис-
томатиите - и създадоха мечтаните от кошмар-
ните джендър-либерал-соросоиди безполово, отро-
дено, глобализаторски настроено поколение.

Всуе останаха призиви на интелигенция, патри-
оти, писатели: да наблягат на възпитанието в
любов към Семейство и Отечество - тези отчаяни
гласове биваха задушавани или просто останаха
нечути от властимащите, самотитуловащи се
“политически елит”. Защото очите им са затуле-
ни, а ушите - запушени от солидни грантове. Защо-
то “за парата, що да прави, изяда си и месата”.

Идва и по-страшно бъдеще за оглупяващото чо-
вечество. От злокобния Икономически форум на най-
богатите рептили в Давос, които бълнуват да сто-
пят човечеството до заветния “златен милиард”,
пристигна още по-вцепеняваща вест: че те са реши-
ли да въведат имплантиране на “проследяващи чи-
пове” у децата, което щяло да доведе до... “норма-
лизиране на поведението им”. С други думи: те да
не бъдат живи същества със собствени чувства и -
пази, Боже - самостоятелни мисли и разсъждения
(ами ако са различни от евроатлантическите цен-
ности и цивилизационния избор?!?), а просто едни
послушни, покорни, неразличими и безлични роботи;
“винтчики”, както ги определяше товарищ Сталин.

Ето и “солидните и рационални причини за
безопасността”, сиреч - хората да бъдат лесно
манипулирани и управляеми на рептилите, за да не
застрашат богатствата им: “С правилна подкре-
па, визия и дързост, тези трансформиращи техно-
логии стават възможни”. Така се казва в изуми-
телното изявление от Давос, което не направи
впечатление нито на ООН, нито на СЗО. И, още:
бъдещите имплантирани в мозъка чипове щели да
бъдат “прости аксесоари, като очила или слушал-
ки; и един ден ще станат необходими за всички”.

Но да се върнем към нашите двойкаджии по
БЕЛ. Струва ми се, че чиповете им отдавна са
поставени. Преди няколко години на площада пред
Храм-паметника “Ал. Невски” се проведе грандио-
зен концерт на чалгаджии, директно предаван по...
БНТ. С изумление наблюдавах как многохилядната
тълпа от невръстни юноши и девойки деряха гърла
с любимите си чалгаджии. Камерите даваха лица-
та на въодушевените младежи отблизо: наистина,
от тях лъхаше неподправен възторг; знаеха текс-
товете наизуст, особено на “На теслата дръжка-
та”... Със сигурност не биха изпели и куплетче от
“Тих бял Дунав се вълнува” или “Вятър ечи, Балкан
стене.”

МОН си беше свършило работата безупречно.
Щяха да имат двойки по БЕЛ, но пък им бе имплан-
тирало чипа на Простотията, което значи - на
Бездуховността.

“Държавата на Духа”, както ни определяше
акад. Лихачов, бе успешно унищожена.

Фейсбук, със съкращения
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РУМЕН ОВЧАРОВ:

 Г-н Овчаров, на пленума на БСП
повдигнахте въпроса за уволнения-
та на шефовете на  АЕЦ “Козло-
дуй” по донос от Еленко Божков,
бизнеспартньора на Кирил Добрев.
Това застрашава ли сигурността и
работата на централата?

- Не е нормално да се уволнява по
този начин ръководството на АЕЦ
“Козлодуй”. Още повече - по доноси.
Първо, те не са от вчера и второ - не са
подписани. Вече нямаме съмнения, че
Еленко Божков е авторът. Писан е юни
месец, така че министърът е знаел още
като е заел поста. Но Еленко Божков не
е случаен играч. Той беше член на т.нар.
стратегически съвет при президента.
Той е бизнес партньор на Кирил Доб-
рев. Най-неприятното следствие от този
донос и уволнението на ръководството
на централата е, че там се връща лицето
Люси Стойков. До 2018 г. той беше
царят в сянка на АЕЦ “Козлодуй”. Дори
Бойко Борисов разбра за какво става
дума и го отстрани. Защото той там,
освен че се занимаваше с управление на
финансовите потоци, си позволяваше да
решава и технологични въпроси. Про-
блеми, свързани с ядрена, радиационна
безопасност. Решаваше, например, как-
во оборудване трябва да се вземе в
централата и, разбира се, пробутваше
своите оферти, които уж са по-евтини.
Но опасността идва от това, че оборуд-
ването може да е некачествено и това

ÀÅÖ „Êîçëîäóé” íå å
÷åêðúê, ÷å äà ñå
âúðòè ïî-áúðçî!
543 млн. лв. са преките загуби за България
от спирането на доставките от „Газпром”,
каза енергийният капацитет в ефира на БСТВ

Интервю на Нора СТОИЧКОВА

касае безопасността на единствената яд-
рена централа у нас. Аз нямам нищо
против Люси Стойков и Кирил Добрев.
Ако това е разбирането на президента
Радев, че Люси Стойков е бъдещето на
българската ядрена енергетика, нека го
назначи за директор на централата. Ако
смята, че Кирил Добрев е светило и ще
извади енергетиката от безвремието, в
което тя се влачи вече десетина годи-
ни, нека го направи шеф на БЕХ. Ако
трябва да махне този министър на
енергетиката, който също е кукла на
конци, да назначи направо Теодор
Осиковски, който го е предложил. И да
знаем, че това са хората, които носят
отговорност. Но не те да стоят отзад,
да дърпат конците, а някакви други
хора да им изпълняват поръчките. Нали
затова се борихме със задкулисието, с
паралелната държава.

 Президентът знаеше ли за
всичко това?

- Имаше една хипотеза, че прези-
дентът Радев не е знаел за кадровите
промени в централата. Президентът
обаче знае, но не прави нищо. Ново-
то ръководство вече е вписано и вече
ходи на оперативки в хотел “Родина”
в столицата. Собственик на този хо-
тел е Люси Стойков.

 В този хотел ли се е пренесло
ръководството на АЕЦ “Козлодуй”?

- Там ходи на оперативки, за да
получи задачите от Люси Стойков.

 И какви са финансовите ре-
зултати на централата, че прима-
миха такива апетити?

- Такива резултати централата не
е имала откакто е създадена. 1,7 млрд.

лева чиста печалба, 2,7 млрд. лв. при-
ходи. Рекордно производство на ток
от 8,4 млн. МВТч. Сега четем, че се-
гашният министър искал още по-голя-
мо производство и повече икономии в
“Козлодуй”… Прости им, Господи, те
не знаят какво правят! Изискванията
за радиационна безопасност са основ-
ни за работата на една централа и от
това няма как да се пести.

 Тези кадрови рокади имат ли
нещо общо с намеренията центра-
лата да почне да работи с гориво-
то на “Уестингхаус”?

- Досегашното ръководство на цен-
тралата се държа мъжки и успя да обяс-
ни достатъчно аргументирано и на пра-
вителството, и на представителите на
“Уестингхаус” какви са рисковете от
тази програма и защо не е възможно тя
да бъде осъществена. Но България е
абсурдна държава. Ние плащаме на аме-
риканците, за да ни докажат, че тяхното
гориво става за нашата централа. Би
трябвало да е обратното. През 2012 г.
беше същото. Тогава пак им платихме с
наши пари, за да ни докажат, че реакто-
рите на “Уестингхаус” стават за Втора
атомна. Така че - въвеждането на гори-
вото на “Уестингхаус” при съществу-
ващата ядрена технология у нас проти-
воречи на законодателството. А ако по-
гледнем икономически - това пък изоб-
що не е изгодно. За да ползваме амери-
канското гориво, ще трябва да зарежда-
ме по 6 касети повече. Първо, това води
до по-висока сметка, второ, до повече
отработено гориво, за което американ-
ците не поемат никакъв ангажимент.
Ето на такъв натиск устоя досегашното

ръководство на АЕЦ-а. Всички тогава
им благодарихме, сега изведнъж - до-
виждане! Идва някакъв си случаен яхт-
смен и започва да уволнява и да казва
как трябвало да се произвежда още. А
бе, колко още, бе! АЕЦ “Козлодуй” да
не е чекрък, че да го въртиш по-бързо!

 350 лв. за 1000 куб. м газ от
септември. На какво се дължи тази
висока цена?

- Едната от причините, която някак-
си се забравя, че преди 2 г. беше проме-
нена формулата, по която се изчислява
цената на газа. Дотогава 100% от нея
беше свързана с цената на петролните
продукти. При това с 9-месечно закъсне-
ние и така се създаваше едно изключи-
телно стабилно ценообразуване. По
препоръка на ЕК и под натиска на всич-
ки тук “умни и красиви”, ние проме-
нихме формулата: 30% свързана с пет-
ролните деривати, а останалата част
зависи от цените на спот пазара.  Някои
тогава си мислеха, че цените на спот
пазарите вечно ще бъдат ниски. Но се
случи това, което е логично. Първият
бум беше през пролетта на миналата
година, когато европейските хранили-
ща бяха изпразнени, защото тогава ки-
тайската икономика и на цяла Азия
тръгна рязко нагоре и те изкупиха всич-
ки възможни количества втечнен газ в
света. През лятото пък се случи и друго
- по чисто атмосферни причини в Гер-

мания рязко намаля производството на
енергия от вятър и слънце. Така за ця-
лата минала година инсталираните 120
000 МТВт в Германия осигуриха само
6,7% от необходимата енергия за тази
мощна икономика. Последва нов бум на
цените на тока и рязко се усили търсе-
нето на газ. Тази година санкциите сре-
щу руските енергоресурси дадоха мо-
щен тласък на цените и така днес вече
говорим за цени над 3000 долара за 1000
кубометра газ по борсите. Енергийните
санкции срещу Русия не работят, защо-
то Русия предоставя продукт на много
изгодни цени и когато се прекъснат
доставките оттам, ръстът на цените е
неизбежен. Но папагалите и мисирките
в Брюксел продължават да повтарят
едно и също, без да помислят какво и
как се случва.  България трябва да изле-
зе от този хор!

 Трябва, но не излиза.
- Хубавото е, че България е по-

малко зависима от природния газ. Ние
си имаме ядрена енергетика, въглищ-
ни централи и до голяма степен наши-
ят енергиен баланс се покрива от тях.
Но с азерските доставки ние можем
да гарантираме отоплението. Възник-
ва въпросът какво правим с индустри-
ята? 25 000 предприятия с почти 250
000 работници. Какво се случва с тях?
Благодарение на действията и бездей-
ствията на правителството на ПП, ко-
ито спряха договора с “Газпром” на
партийна пресконференция. Такъв по-
литически гаф, според мен, никой не е
правил. Какво се получи? Кирил Пет-
ков си късаше ризата как от първи
юли пускаме газовата връзка. Аз обяс-
нявах, че това не е възможно. Не е
минало изпитания, не е направена еле-
ктронната система. Че тръбата не е
вързана с гръцката газопреносна мре-
жа, че има 150 забележки, които тряб-
ва да се отстраняват.

Въпреки всичко те подписаха до-
говора с азерите и от 1 юли ние полу-
чаваме целите количества газ. Но ни-
кой не казва на каква цена ги получа-
ваме. Ние получаваме 30-те процента
на цената на 33 евро за мегаватчас.
Останалите 66% идват на цена ЦТФ
на пет пъти по-висока цена.

Преките щети за България от дей-
ствията на тези герои и на служебно-
то правителство са следните: за юли
цената на газа беше 186,47 лв. вместо
да бъде 125,86 лв.; за август съответ-
но - 297 лв. вместо 206 лв.; за септем-
ври тя е 352 лв. вместо 205 лв. за
МВТч. Сумарно заради тях търпим
щети от 547 млн. лв. Чудя се прокура-
турата какво чака?!

Едно хранилище не решава нещата.
То може да обезпечи 10-15 дни през
зимата. Служебното правителство
продължава да чака някакви указания
отнякъде. А на първи октомври “Газ-
пром” предупреди, че ще прати факту-
ра за количества, които не сме взели,
но трябва да платим. Тя ще бъде за
около 40 милиона. През януари ще ни
изпратят другата фактура. Какви ще са
стойностите там още не е ясно. Ведна-
га трябва да започнат преговорите с
“Газпром” за нов договор и да не се
правим на ударени. Януари месец няма
да има газ и няма откъде да дойде. Ние
трябва да си гарантираме енергийния
баланс. Да можем да отопляваме стра-
ната ни, а тя без газ не може. Трябва да
обезпечим газ и за индустрията.

 Кирил Добрев и Калоян Пар-
гов водят някаква странна борба
срещу вашата дъщеря Теодора Ов-
чарова. Има ли такова нещо?

- Тъжно е, че уж “другари”, а
тръгнаха да отмъщават на мен, наказ-
вайки дъщеря ми. Но това не е другар-
ство и аз не ги наричам тези хора
“другари”. Те са лица - лицето Добрев
и лицето Паргов. Всъщност за какво
ми отмъщава Добрев? Затова, че пре-
ди 20 години, когато го хванаха с
торбите с пари, аз бях човекът от БСП,
който ходеше да го спасява от ареста.

На стр 11
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ãîðèâî çà îùå 4 ã.
Ядрените централи не са построени,
за да правят рекорди, а за да
произвеждат чиста и безопасна
енергия, заяви пред БСТВ бившият
зам.-директор на АЕЦ „Козлодуй”

 Г-н Николов, как бях-
те уволнен по донос от АЕЦ
“Козлодуй”?

- Доносът е от 23 юни.
Това е една компилация от
предишни доноси, които зали-
ваха централата в последната
една година и са в резултат на
някои наши действия, които аз
продължавам да смятам, че са
абсолютно правилни. Дейст-
вия, които помогнаха центра-
лата да се отърве от миналото
си. Ние прекратихме договора
с “Интер прибор сервиз” -  Ще
направя аналогия с магистра-
лите, за да стане ясно защо пре-
кратихме този договор. С тази
фирма централата има т. нар.
инхаус договор или пряко до-
говоряне с дъщерно дружест-
во. “Интер прибор сървис” е
над 50% собственост на АЕЦ
“Козлодуй”. Останалите про-
центи са на украински и руски
фирми. В доноса на г-н Бож-
ков е написано, че ние сме ос-
тавили централата без сервиз-
на поддръжка, унищожавайки
това предприятие. Това абсо-
лютно не е вярно. АЕЦ “Коз-
лодуй” не е била и 1 секунда
без сервизна поддръжка.

Предупредихме управите-
ля на “Интер прибор сервиз”
да прекрати 2 свои договора с
други юридически лица, тъй
като не е имала правото да ги
сключва. Договорът между
“Интер прибор сервиз” и АЕЦ
“Козлодуй” е инхаус договор,
а съгласно позиция на КЗК
такива договори могат да се
сключват само при условие, че
изпълнителят не може да ги
изпълнява. “Интер прибор”
през последните 28 години си
е изпълнявал сам тези догово-
ри. Преди 2 години обаче ре-
шиха, че не могат сами и създа-
доха паралелна структура,
като сключиха договор с цен-
тралата за 4 милиона лева.

Разговаря
Нора СТОИЧКОВА

Така че за мен доносът е
напълно несъстоятелен, скалъ-
пен, не без помощта и на дру-
ги участници. Ние пуснахме
доклад до министър Росен
Христов преди няколко дни, за
прекратяването на дружество-
то,надявам се, че достатъчно
аргументирано сме обяснили...

 Да де, но ето, вече сте
извън централата. Вярно ли
е, че президентът не е знаел
за доноса и уволненията?

- Не допускам да е знаел,
тъй като нашият екип - аз и
колегата Михов, бяхме лично
поздравени от президента за
гражданската позиция, която
заехме в края на юли по отно-
шение на диверсификацията на
ядреното гориво и отказахме
договора с “Уестингхаус”.

 Значи през юли прези-
дентът Радев Ви поздравя-
ва, а в края на август Ви
уволнява. А вие разговарях-
те ли с него?

- Колегата Михов разгова-
ря с него в мое присъствие и
именно тогава получихме поз-
дравленията за гражданската
ни позиция. Уволнението е на-
правено с решение на БЕХ.

 Служебното прави-
телство е назначено от пре-
зидента Румен Радев. Ако
той наистина приема ваши-
те аргументи, той има си-
лата и властта да ви
възстанови на работа и да
спре тази история с този
донос на Еленко Божков.

- Времето ще покаже. Все
пак аз и г-н Михов сме били
управляващи на АЕЦ “Козло-
дуй” в продължение на 5
български кабинета. Аз не съм
уволнен, напуснах сам

 Какви са резултатите
на АЕЦ “Козлодуй”?

- През 2019 г. се върнах в
АЕЦ “Козлодуй” по настоява-
не на Наско Михов и оттогава
- за 2019, 2020 и 2021 г. безо-
пасното производство на АЕЦ
“Козлодуй” бележи своя апо-
гей. Централата предоставя на
свободния пазар 1450 мегава-
та и рекордът от приходи  за

последните 3 дни е приблизи-
телно 25 млн. евро. Но пазарът
навън и в България е изкривен
безкрайно много. Това, че у нас
имаме основно търговия по
сегмента “ден напред”, за мен
е изключително неправилно.
Това трябва веднага да се про-
мени, като тук трябва и поли-
тическо решение. Нека поглед-
нем как е във Франция, където
цената е малко по-висока от
нашата. Там сегментът на па-
зара “ден напред” е само 8-
10% в себестойността, а в
България е почти 100%. Тоест
токът, който идва до вас като
юридическо лице, е 1350 лв.,
докато във Франция на такава
цена идват само 8%, останали-
те са на нормални цени.

 В едно интервю сегаш-
ният служебен министър на
енергетиката казва, че АЕЦ
“Козлодуй” трябва да про-
извежда максимално и с го-
леми икономии. Може ли да
коментирате как се произ-
вежда ядрена енергия с го-
леми икономии и на макси-
мална мощност?

- Първото полугодие на т.г.
АЕЦ “Козлодуй” е произвела 8
405 419 мегаватчаса електрое-
нергия. Както вече казах, през
2019-2021 г. тя бележи връх в
своето производство, с тази
особеност, че за първите 6 ме-
сеца на т.г. то е с 4% повече в
сравнение с което и да е от
предходните първи шестмесе-
чия. АЕЦ “Козлодуй” не може
да произвежда повече, даже мис-
ля, че тези 6 месеца сигурно
няма да бъдат повторени нико-
га. Не съветвам колегите да се
стараят да подобрят рекорди-
те. Не за правене на рекорди са
построени атомните централи.
Има една притча за едно мага-
ре, което тъкмо го научили да
яде камъни, пък то взело, че

умряло, така че няма как да
ограничим разходите на цент-
ралата под определен минимум.
Даже този минимум не е изве-
стен. Толкова пари ще харчим
за поддръжка на централата,
колкото трябва. Тази година
имаме за подмяна скъпострува-
щи системи, които са вече на
20-30 г., откакто са произведе-
ни. Тях по-добре да ги сменим,
отколкото да ги поддържаме,
тъй като поддържката става
много скъпа. А ние не можем
да си позволим важни за безо-
пасността системи да бъдат в
недобро експлоатационно
състояние. Това е невъзможно.
Затова решихме и ги сменяме.
И като сложим това като инве-
стиционен разход, примерно -
30-40 млн. евро, някой ще каже:
“АЕЦ увеличи разходите си”.
Да, увеличени са толкова, кол-
кото трябва. Мога да ви кажа,
че относителният дял на раз-
ходите спрямо приходите, ко-
ито има АЕЦ “Козлодуй”, се е
свил в пъти.

 Безопасността преди
всичко...

- АЕЦ “Козлодуй” е под-
ложена на много проверки.
Мога да кажа, че нямаме
нито една сериозна забележ-
ка. И това нещо се постига
само с разходи, не с прихо-
ди, а с разходи.

 Знаем, че голяма част
от резервните части идват
от Русия, те са подложени
на санкции, например датчи-
ците, с които се мери неу-
тронният поток... Как при
тези санкции ще поддържа-
ме централата? Има ли дру-
ги възможности и фирми,
които могат да заместят
доставките на “Росатом”
на резервни части?

- Много интересен въпрос.
Пролетта трябваше да сменим

една система в 5-и блок за авто-
матичен контрол на неутрон-
ния поток. Отложихме го за
следващата година, защото
именно тези датчици, както ги
наричате, не можаха да дойдат
своевременно в “Козлодуй”,
закъсняха с няколко дни заради
усложнената схема за доставка
от Русия. Системата струва
около 17-18 млн. лева на еди-
ния блок и толкова на другия
блок. Направихме сметка, че ако
закъснеем с 5-6 дни ще загубим
в пъти повече пари. Системата
я сменяме не защото е в лошо
състояние, а защото ресурсът
й е на път да изтече, но няма
проблем да отложим смяната с
1 година. Въпросните “датчи-
ци”, за които говорите вече са
доставени и няма проблем. В
плановия ремонт на 6 блок ще
има също подмени, които оба-
че струват много пари. Колеги-
те от “Уестингхаус” ще подме-
нят т.нар. управляващи систе-
ми нормална експлоатация.
Имаме готовност да сменим и
системата за измерване на неу-
тронния поток.. Изпреварващо
ще кажа, че за следващите 4
години нямаме никакъв проблем
с ядреното гориво за АЕЦ
“Козлодуй”. Договорът с “Уе-
стингхаус” за диверсификация
на доставките на ядрено гори-
во също върви по плана, който
сме предвидили.

 В смисъл?
- Договорът трябва да бъде

изпълнен през юни 2024 г. Т.е.
до юни 2024 г. “Уестингха-
ус” трябва да докажат дали
става тяхното гориво за на-
шите реактори. тогава ще се
вземе решение. Разбира се ре-
акторите не знаят, че има вой-
на в Укреайна и трябва да
работят, така че трудностите
по подсигуряване на работа-
та ще бъдат преодолявани.

ÀÅÖ „Êîçëîäóé” íå å ÷åêðúê, ÷å äà ñå âúðòè ïî-áúðçî!
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За Калоян просто няма какво да
говоря. Теодора не е в политиката, за да
стане депутат. Тя има други цели и те
са дългосрочни. В първата кампания
беше бременна и изкара още две кампа-
нии след това. Сега тази четвърта кам-
пания Теодора ще я кара с две малки
деца и го прави, защото по този начин

гради образа си. И като политик, и като
експерт във външната политика. Тя уча-
ства в дебати и хората я харесват.
Тъжно е също, че тези личности използ-
ват една група млади хора от БСП като
“наказателна бригада” на Кирил Доб-
рев. Те не могат да подредят листата, но
могат да я разместят. И го направиха.
Но забравиха нещо много важно, че вече
няма кой да ги избира тях. Колкото и да

се подреждат в листите - избирателите
им ги няма. Старата гвардия в партията
не може да трае двойните игри, не може
да трае ударите под пояса. Защото не
може да използваш партийното си по-
ложение, за да си решаваш финансови
въпроси. Не може да си уж в опозиция,
пък да си в пълна колаборация с тези,
на които си опозиция.  Лявата идея е
морал за разлика от дясната, която е

егоизъм. Дясната е гледаш напред и
печелиш пари. Лявата идея е да мислиш
за другите до теб. Няма как да си щаст-
лив, ако той е беден и  нещастен.

Искам да се обърна към всички хора,
които милеят за лявата идея, да поглед-
нат напред и да видят, че няма кой друг
освен БСП на тази политическа сцена в
момента, който да бъде и морален, и да
защитава каузата на левицата.



АКЦЕНТИ
2022

12 ЧЕТВЪРТЪК
1 СЕПТЕМВРИ

В началото на седмицата
Европа обвини Русия в “ико-
номически тероризъм”, тъй
като цената на енергийната
криза на континента нарасна
спираловидно. Най-голямата
европейска икономика Герма-
ния, например, ще заплати
най-малко 19 милиарда евро,
за да спаси най-големия си
вносител на руски газ.

Европа изпитва шока на
големия скок при цените на
газа, тъй като съкращенията на
доставките от страна на най-
големия износител Русия при-
тиснаха германската комунал-
на компания Uniper, което я
накара да потърси допълнител-
ни 4 милиарда евро кредитни
линии от Берлин в допълнение
към сделката за спасяване от
15 милиарда евро, договорена
миналия месец.

Как да се отговори на оса-
катяващото въздействие на
растящите енергийни разходи
върху предприятията и дома-
кинствата е начело на полити-
ческия дневен ред на целия
континент с наближаването на
есента, пише Daily Sabah.
Впрочем, в Турция положени-
ето също не е никак “розово”,
въпреки сравнително добрите
отношения между Москва и
Анкара.

Най-тежко обаче е положе-
нието в страните от Европей-
ския съюз. Чехия, която е
ротационен председател на
ЕС, свиква извънредна среща
на енергийните министри за 9
септември, когато ще предло-
жи таван на цената на газа,
използван за производство на
електроенергия.

“Това, което се случва,
наистина е общоевропейски
проблем и той засяга всички
страни - някои по-малко, дру-
ги повече. И затова сме убе-
дени, че най-доброто решение
е общоевропейско решение”,
заяви чешкият министър на
индустрията Йозеф Сикела.

Американски компании, които на-
пуснаха Русия заради конфликта в Ук-
райна, търсят начин да търгуват “под
прикритие” с Русия - през Турция. Това
пише турското издание Yeni Safak, по-
зовавайки се на източници в турските
бизнес среди. Според тях много амери-
кански компании, които искат да заоби-
колят антируските санкции, предлагат
на турски компании да водят съвмес-
тен бизнес в замяна на определена ко-
мисиона. Източници на изданието обяс-
няват, че през последните месеци бро-
ят на подобни предложения от компа-
нии от САЩ се е увеличил.

Германските цени на елек-
троенергията  надхвърлиха
1000 евро за мегаватчас за
първи път този понеделник,
тъй като опасенията за достав-
ките вдигнаха цените на газа
и свързаните с него горива
като електричество и въглища
до небето.

Горчива реалност

“Русия използва икономиче-
ски терор”, каза украинският
президент Володимир Зеленски
по време на конференция, по-
светена на енергийната индус-
трия, в норвежкия град Ставан-
гер. “Москва оказва натиск
чрез ценова криза, допринасяй-
ки за бедност, за да отслаби
Европа”, подчерта Зеленски.

Неговите коментари идват
в момент, когато руският ги-
гант “Газпром” планира по-
редната поддръжка тази сед-
мица, която ще спре газовите
потоци по газопровода “Севе-
рен поток 1”, който свързва
Русия и Германия през Бал-
тийско море, както вече се
случва за втори път в послед-
ните няколко седмици. Евро-
па смята това за шантаж.

Прекъсването подхрани
опасенията, че Русия ограни-
чава доставките, за да окаже
натиск върху западните стра-
ни, които се противопоставят
на нейното военно нахлуване
в Украйна. Държави като Гер-
мания и Италия, силно зави-
сими от вноса на руски газ за
своята енергия, изграждат
нива на съхранение преди
студените зимни месеци, ко-
гато търсенето е пиково.

Германия е изправена пред
“горчивата реалност”, че Ру-
сия няма да възстанови до-
ставките на газ за страната,
заяви министърът на иконо-
миката Роберт Хабек в поне-
делник, преди планираното
спиране от “Газпром”. “Няма
да се върне. Това е горчивата
реалност”, каза Хабек по вре-
ме на дискусия с председате-
ля на Европейската комисия
Урсула фон дер Лайен.

Русия вече доставя само
20% от обичайния капацитет
на връзката “Северен поток
1” от страната до Германия.
А Uniper е най-известната
корпоративна жертва на енер-
гийната криза в Европа досе-

га. Тя беше буквално смазана
от съкращенията на газовите
потоци от Руската федерация
- нейният основен доставчик,
което я принуди да покрива
недостига на много по-високи
цени и от другаде.

“Това причинява парични
загуби от над 100 милиона
евро на ден”, каза главният
изпълнителен директор на ком-
панията Клаус-Дитер Маубах.

Ще има ли повторение
на Lehman Brothers?

Германските газови храни-
лища вече са пълни над 80% и
се очаква цените да започнат
да падат. Италия е достигнала
подобно ниво, осигурявайки
таван срещу по-нататъшни
шокове в предлагането.

“Всъщност Германия ще
премине през зимата по-доб-
ре, отколкото някои хора смя-
таха доскоро”, подчерта гер-
манският канцлер Олаф Шолц
на 29 август.

Страната, която е най-го-
лямата икономика в Европа,
няма да допусне ефектът на
доминото в стил Lehman
Brothers да се случи на нейния

газов пазар, категорични са
енергийни експерти.

“Обещавам от името на
германското правителство, че
винаги ще гарантираме лик-
видност за всички енергийни
компании и че тук няма да има
ефекта на Lehman Brothers на
пазара”, каза Роберт Хабек,
имайки предвид колапса на
американската инвестиционна
банка, който помогна за задей-
стването на световната финан-
сова криза през 2008 г.

Помощи за
потребителите

Европейските правителст-
ва са отпуснали над 280 ми-
лиарда финансиране за смек-
чаване на въздействието на
енергийната криза върху до-
макинствата и бизнеса, съоб-
щи Bloomberg, цитирайки ана-
лиз на базирания в Брюксел
мозъчен тръст Bruegel.

Изчисленото от Bruegel
финансиране измерва новите
разпределения на средства от
септември и покрива всичко -
от субсидиране на тарифи за
малкия бизнес в Гърция до
директни плащания към потре-
бителите в Белгия. Част от
средствата все още не са из-
разходвани.

“Енергийните цени ще ос-
танат високи през зимата и
правителствата трябва да ра-
ботят с предположението за
най-лошия сценарий, че тези
средства няма да изчезнат дори
след това”, заяви Джовани Сга-
равати, анализатор в Bruegel.

Ударът за правителствата
идва, тъй като растящата ин-
флация понижава жизнения
стандарт. Инфлацията във
Великобритания например
може да надхвърли 18% през
януари за първи път от поло-
вин век поради рязко покачва-
щите се цени на енергията,
пресмятат експерти.

Money.bg

Изданието, цитирано от Лента.ру,
отбелязва, че сега американски компа-
нии извършват своя търговски бизнес
по маршрута Русия-Турция-Дубай-
САЩ, купувайки стоки от Русия. За да
направят това, те са привлекли своите
дъщерни дружества, намиращи се в сво-
бодните зони за търговия на Дубай.

Чрез посочените “маневри”, целта
на въпросните американски компании
е да покрият загубите си от изтегляне-
то от Русия.

Сред основните стоки, които аме-
риканските компании искат да купу-
ват от Русия сега, са нефтохимически

продукти, минерални горива, благо-
родни метали и скъпоценни камъни,
зърно, желязо и стомана, изкуствени
торове, химикали, риба, алкохолни на-
питки и др. Отбелязва се, че след нала-
гането на санкции спрямо Русия хиля-
ди западни компании се оказаха в труд-
на ситуация.

Турският вестник припомня, че по-
сланикът на САЩ в Анкара Джеф
Флейк е споменал, че около 5000 аме-
рикански компании, които се готвят
да напуснат Русия, са посочили като
място за преместване Турция. Тези
компании от САЩ “се възползват от

“топлите” контакти на Турция с Русия
и възнамеряват да имат изгода от ефек-
тивните логистични възможности на
турските компании в региона”, пише
изданието.

По-рано The Wall Street Journal
писа, че САЩ засилват натиска върху
Турция, предупреждавайки компании-
те да не си сътрудничат с руски физи-
чески и юридически лица, които са под
санкции. А първият зам.-министър на
финансите на САЩ Адевале Адейемо
заплаши турски компании с проблеми,
отбелязвайки, че те рискуват да попад-
нат под ограничения от САЩ.

Êàê àìåðèêàíñêè êîìïàíèè îïèòâàò
äà çàîáèêîëÿò àíòèðóñêèòå ñàíêöèè

Åâðîïà îáâèíè Ðóñèÿ â
„èêîíîìè÷åñêè òåðîðèçúì”
Притиснат от енергийната криза, ЕС свиква извънредна
среща с предложение за таван на цената на газа



КУЛТУРА
ЧЕТВЪРТЪК
1 СЕПТЕМВРИ 13
2022

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

НАКРАТКО

¿Í‡‰. ¡Œ√ƒ¿Õ œ≈“–”ÕŒ¬,
‡ÎÂ„ÓÎÓ„, ËÏÛÌÓÎÓ„
√–Œ«ƒ¿Õ »À»≈¬,
ÍÓÌÒÚËÚÛˆËÓÌÂÌ Ò˙‰Ëˇ
ƒ¿ÃflÕ Œ¡–≈ÿ Œ¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
≈Ã»À ¿Õƒ–≈≈¬, ÔËÒ‡ÚÂÎ, ‰‡Ï‡ÚÛ„
œÓÙ. …Œ¬◊Œ  –”ÿ≈¬,
ÔË‡ÌËÒÚ, ÍÓÏÔÓÁËÚÓ
 ¿“≈–»Õ¿ ≈¬–Œ, ‡ÍÚËÒ‡
ƒ- ÀfiƒÃ»À¿ ≈Ã»ÀŒ¬¿, ‰ËÂÚÓÎÓÊÍ‡
Õ≈À» “Œœ¿ÀŒ¬¿, ‡ÍÚËÒ‡
 »–»À “≈–«»≈¬, ·ÓÂˆ,
ÓÎËÏÔËÈÒÍË ÏÂ‰‡ÎËÒÚ

Над 500 са кандидатите,
желаещи да получат
образование в НАТФИЗ

СНИМКА НАТФИЗ

Повече от 500 кандидат-студенти
са подали документи в НАТФИЗ, ще
бъдат приети 180 от тях. 27 комисии,
120 преподаватели в 30 изпитни про-
странства в трите сгради на ака-
демията ще ги оценяват от 1 до
10 септември. Оспорвана надпревара
се очаква между кандидатите за кла-
совете по актьорство за драматичен
театър на проф. Здравко Митков и
актьорство за куклен театър на доц.
Боряна Георгиева. Проф. д-р Мира
Каланова ще селектира първокурсници-
те в специалност “Сценография”,
проф. д-р Велимир Велев - “Театър на
движението - Невербален театър”,
проф. д-р Лидия Върбанова - “Театрал-
на продукция”, а проф. д.н. Камелия
Николова - “Театрознание и театра-
лен мениджмънт”. Комисиите, които
ще определят първокурсниците във
Филмовия факултет, се оглавяват
от проф. д-р Станислав Семерджиев
- “Драматургия”, проф. д-р Свето-
слав Овчаров и проф. д-р Дочо Бод-
жаков - “Филмова и тв режисура”,
проф. д-р Мартин Димитров - “Фил-
мово и тв операторство”, проф. д-р
Нина Алтъпармакова - “Филмов и тв
монтаж” проф. д-р Красимир Андонов
- “Фотография”, доц. д-р Елена Трен-
чева - “Филмов и тв дизайн”, доц.
д-р Валерия Попова-Крачунова - “Фил-
мов и тв звук”, доц. д-р Ема Констан-
тинова - “Филмово и тв продуцент-
ство”, доц. д-р Иван Иванов - “Фил-
мова и тв журналистика”, и доц.
д-р Господин Неделчев - “Анимация”.

„Сцени на Струма”
започва на 3 септември

Второ издание на фестивала “Сце-
ни на Струма” ще се състои в Кюс-
тендилско от 3 до 17 септември,
съобщиха организаторите от общи-
ните Кюстендил и Невестино, Музи-
кална къща “Престо” и читалище
“Братство” в Кюстендил. Фести-
валът започва на 3 септември пред
кюстендилското читалище с концерт
“Приятелство”, в който ще се пред-
ставят различни национални култури
- Китай, Азербайджан, Мароко, Гер-
мания, Франция. Ще има артистични
работилници по музика, танци, рису-
ване и спорт, концерт. Открити сцени
ще има в с. Невестино и с. Неделкова
гращица. На 6 септември, в Деня на
Съединението, празничният концерт е
в Кюстендил, пред читалище “Брат-
ство”, с участието на Симфониета
“Видин”. Заключителният концерт е
на 17 септември, съобщи БТА.

Бляскав концерт с фил-
мова музика ще закрие лет-
ния сезон на Софийската
филхармония на 4 септем-
ври от 20 ч. в Парк-театър
“Борисова градина”. Под
диригентската палка на Ми-
хаел Енгелбрехт национал-
ният оркестър ще изпълни
теми от филмовите класики
“Междузвездни войни”, “Ка-
рибски пирати”, “Власте-
линът на пръстените”, “За-
куска в Тифани”, “Бен Хур”,
“Форест Гъмп”, “Доктор
Живаго”, “Мисията невъз-
можна”, “Джеймс Бонд”,
“Хари Потър”. Национални-
ят филхармоничен хор ще

Ñîôèéñêàòà ôèëõàðìîíèÿ çàêðèâà
ëåòíèÿ ñè ñåçîí ñ ôèëìîâà ìóçèêà

СНИМКА СОФИЙСКА
ФИЛХАРМОНИЯ

Маестро
Михаел Енгелбрехт

Театрална рабо-
тилница “Сфумато”
започва новия си се-
зон на 3 септември с
представлението “Ко-
кошка” по Чехов и
Коляда - сценична
адаптация и режису-
ра на Ана Батева (зала
Underground).

“Предстоят ни
много премиери,
между които и меж-
дународно ателие.
Смятаме да се зани-
маваме с това, което
можем най-добре - да
рисуваме въздуха, да
правим театър, да из-
следваме големите
текстове и да даваме
път на нови имена.
Първата ни премие-

Най-старото представление в програмата на “Сфумато”,
което е на сцена вече 15 години - “Мъртвешки танц” от
програмата “Към Дамаск”, може да гледаме на 10 септември.
То е отличено с “Аскеер 2007” за главна мъжка роля на
Владимир Пенев, за главна женска роля на Светлана Янчева,
за костюмография на Даниела Олег Ляхова и други награди.
Адаптация и постановка - Маргарита Младенова, сценография
и костюми - Даниела Олег Ляхова, музика - Асен Аврамов.
Участват Светлана Янчева, Владимир Пенев, Цветан Алексиев.

СНИМКА ТР “СФУМАТО”

ра ще е още в края на
този месец - нямаме
търпение да ви раз-
кажем повече за тан-
цовия спектакъл
“Другият” и съвсем
скоро ще го напра-
вим”, издават от
“Сфумато”. Между-
временно в театъра
започват репетиции
на три нови поста-
новки, в рамките на
които ще е и ново
представление, част
от новата основна
програма на театъра.

Второто заглавие
в афиша на предстоя-
щия творчески сезон
е “Идиот” от програ-
мата “Достоевски -
“Изгонването на бе-

совете”, на 5 септем-
ври (основна сцена).
Адаптация и режису-
ра - Маргарита Мла-
денова, музика - Асен
Аврамов, сценогра-
фия и костюми - Бо-
рис Далчев, Михаела
Добрева. Участват
Албена Георгиева,
Бюрхан Керим, Геор-
ги А. Богданов, Румен
Драганов, Виттория
Николова, Димитър
Илиев, Александър
Караколев, Алек-
сандър Тонев, Геор-
ги Сиркатов, Радина
Кърджилова. Други-
ят спектакъл от тази
програма - “Бесове”,
ще се играе на
28 септември.

СНИМКА ЯНА ЛОЗЕВА

Сцена от “Идиот”

„Ìúðòâåøêè òàíö” -
15 ãîäèíè íà
ñöåíàòà íà „Ñôóìàòî”
Много премиери и международно ателие предстоят
в Театралната работилница през новия сезон,
който се открива на 3 септември с „Кокошка”

В програмата за септември са още спек-
такълът на Рашко Младенов “До последен
дух” (7 септември), “Мъгла” (“Знае ли някой
какво значи да обичаш?” по романа на Мигел
де Унамуно “Мъгла”) - 9.09., “Нова Библия”
от програмата “Ноев ковчег” по Йордан Ра-
дичков (14), “Апокриф” (наивистични сънища
за живота на човека между небето и земята,
сънувач Иван Добчев) - 15.09., “Бели нощи”
по Достоевски (16), Иван Ланджев. За неиз-
бежната случайност (17), “Мислещите тръсти-
ки” - спектакъл, посветен на поезията на
Миряна Башева (19), “Луда трева” от програ-
мата “Ноев ковчег” по текстове на Йордан
Радичков (21), “Рожден ден” на Владимир
Давчев (23), “Приключенията на И.К.” от
Иванка Курвоазие (26), “Актьори срещу по-
ети” с водеща Анета Иванова (27), “Лебедова
песен” от Чехов (29) и “Театрален роман” от
М. Булгаков (29, камерна зала), “Другият” -
авторски танцов спектакъл, хореография Та-
тяна Соколова (премиера, 30 септември).

се включи в концерта, кой-
то е част от летния сезон на
Софийската филхармония
“Споделете музиката” и е
подкрепен от Столичната
община - Календар на кул-
турните събития.

Холандският диригент
Михаел Енгелбрехт е носи-
тел на първа награда от
Международния конкурс за
оперно дирижиране “Син
Дунав/Бела Барток”, който
се проведе през юни 2021
г., носител на първа награда
от международния майстор-
ски клас в Будапеща и Кон-
курс за оркестрово дирижи-
ране, където музикантите от

Симфоничния оркестър на
MAV Будапеща бяха жури.

Младият диригент започ-
ва своята професионална му-
зикална кариера на 17 годи-
ни като най-младия музикант,
нает някога за постоянно в
професионален оркестър в
Холандия - като свирещ на
еуфониум в Кралския холанд-
ски военен оркестър в Хага.
Завършва с отличие дирижи-
ране в консерваторията в
Тилбург и Маастрихт. Изя-
вява се и като солист с орке-
стри и като камерен музи-
кант. От няколко години
Михаел Енгелбрехт се е кон-
центрирал изцяло върху ди-

ригентската си кариера.
В момента е главен диригент
на Philharmonie Gelre в Ар-
нем, Холандия.
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ТЕЛЕЦ

Партньорът ви може
да е в лошо настрое-
ние, поради което се
отнася скептично към
идеите ви.

ОВЕН

Ще получите удар с
емоционален  заряд .
Стегнете се и се по-
старайте да бъдете
спокойни.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Всички хора ви завиж-
дат колко красиво и
хармонично се гледате
със своя любим човек.
Не спирайте.

22 май - 21 юни

РАК

Ще ви се случи нещо,
което ще повлияе на
личния ви живот. Очак-
ват ви незначителни
промени.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Занимавайте се с анга-
жиментите си по своя
дисциплиниран маниер.
Старайте се да сте на
ниво.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Трябва правилно да си
разпределяте времето.
Ако не успеете, лични-
ят ви живот ще се
срине.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще се появи възмож-
ност да сключите из-
годни сделки. Изберете
тази, която е по-на-
деждна.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

На най-близкия ви ще
му се иска да направи
така, че да ви бъде
нужен. Ще трябва да се
пребори.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Каквото и да чувства-
те, веднага ще бъде за-
белязано ,  но  за  вас
това няма никакво зна-
чение.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Всичко ново и необичай-
но лесно ще привлича
вашето внимание. Ще
ви бъде трудно да успя-
вате.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Върви ви във всичко,
свързано с  пари.  По
другите въпроси неща-
та не са толкова бле-
стящи.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Трябва да поддържате
приятелски отношения
с хората,  близки на
вашия любим. Бъдете
искрени.

ХОРОСКОП

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

24
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

06.00 ì¬ÓÈÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡‡ÎÂÊË-
ÚÂî - ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂËˇ/

06.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚË-
Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ
»‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ìÃÓÂÚÓ Â¯ÂÌËÂî -

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
09.25 ìœËÌˆ˙Ú Ë ÔÓÒˇÍ˙Úî

- ‰ÂÚÒÍË Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
11.00 ì»ÏÂÚÓ Ì‡ ÏÓˇ ‚ˇÚ˙î

- ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì◊ÂÚ‚˙Ú‡ ‚Î‡ÒÚî - Ú‚

ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
14.00 —ÚÛ‰ËÓ ≈‚Ó·‡ÒÍÂÚ

2022
14.30 ≈‚ÓÔÂÈÒÍÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó

ÔÓ ·‡ÒÍÂÚ·ÓÎ /Ï˙ÊÂ/:
»ÒÔ‡ÌËˇ - ¡˙Î„‡Ëˇ,
ÒÂ˘‡ ÓÚ „ÛÔÓ‚‡Ú‡
Ù‡Á‡ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ ÓÚ “·ËÎËÒË

17.00 ì«‡„‡‰Í‡Ú‡ Ì‡ √Â¯Â‚˙î
- ‰‚ÛÒÂËÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /2 ˜‡ÒÚ/

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 ì◊ÂÚ‚˙Ú‡ ‚Î‡ÒÚî - Ú‚

ÙËÎÏ /10 ÂÔËÁÓ‰/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ìÀ˛·Ó‚ Ì‡ ‚˙ı‡ Ì‡

Ô˙ÒÚËÚÂî - Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì–ËÚ˙Ïî - Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.10 ìÀÛËÒ ¬‡Ì ¡ÂÚıÓ‚ÂÌî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/ (12)
03.10 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
03.20 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
04.15 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜./
05.00 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/
05.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.49

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ì‡È-‰Ó·-
ÓÚÓ/ - ÚÓÍ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚
ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.15 ÂÔ.3

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.4
ÂÔ.19

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.4 ÂÔ.25

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 œÂÏËÂ‡: ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî
- ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.8

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.22 /ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ/

01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.3

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ìÀÂÍ‡ ‚ ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î

/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.3
05.30 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰ÂÏËˇ

–ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ÒÂË‡Î

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ Ó‰‡î - ÂÔ.

12

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

23.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.15 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ Ó‰‡î - ÂÔ.

12

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/
03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.20 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.40 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/

«‡ÔÓ˜‚‡ ̂ ˙ÍÓ‚ÌÓÚÓ ÌÓ‚ÓÎÂÚËÂ

—ÂÔÚÂÏ‚Ë Â ÒÂ‰ÏËˇÚ ÏÂÒÂˆ ÓÚ „Ó‰ËÌ‡Ú‡
ÒÔÓÂ‰ Â‚ÂÈÒÍÓÚÓ ÎÂÚÓ·ÓÂÌÂ. —‚˙Á‡Ì Â Ò
Â‰ ·Ë·ÎÂÈÒÍË Ò˙·ËÚËˇ, Á‡ÚÓ‚‡ Â ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ Á‡
Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡ ˆ˙ÍÓ‚ÌÓÚÓ ÌÓ‚ÓÎÂÚËÂ. Õ‡ ÚÓÁË ‰ÂÌ
»ËÒÛÒ ’ËÒÚÓÒ Â ̃ ÂÎ ÓÚ ¡Ë·ÎËˇÚ‡ ËÁ ÍÌË„‡Ú‡ Ì‡

ÔÓÓÍ »Ò‡ˇ: ì¡ÓÊËˇÚ ƒÛı Â ‚˙ıÛ ÃÂÌÂ.î

—‚. ÔÂÔÓ‰Ó·ÌË —ËÏÂÓÌ —Ú˙ÎÔÌËÍ Ó˘Â
Ì‡ 13 „Ó‰ËÌË ‚˙ÁÎ˛·ËÎ ¡Ó„‡

œÂÔÓ‰Ó·ÌË —ËÏÂÓÌ —Ú˙ÎÔÌËÍ ÒÂ Ó‰ËÎ ‚
357 „. –Ó‰ËÌ‡Ú‡ ÏÛ Â ÔÓ„‡ÌË˜Ì‡Ú‡ Ó·Î‡ÒÚ
ÏÂÊ‰Û —ËËˇ Ë  ËÎËÍËˇ, ‚ Ã‡Î‡ ¿ÁËˇ. œÓËÁ-
ıÓÊ‰‡Î ÓÚ ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ë Ó‰ËÚÂÎË ıËÒÚËˇÌË.
ƒÂÚÒÍËÚÂ Ë ˛ÌÓ¯ÂÒÍËÚÂ ÒË „Ó‰ËÌË ÔÂÍ‡‡Î
Í‡ÚÓ Ô‡ÒÚË˜Â. Œ˘Â ÓÚ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ ·ËÎ ÔËÁÓ-
‚‡Ì ÓÚ ¡Ó„‡ Á‡ ÔÓ‰‚ËÊÌË˜ÂÒÍË ÊË‚ÓÚ. ¡ËÎ Ì‡
13 „Ó‰ËÌË, ÍÓ„‡ÚÓ ÒÚ‡Ì‡ÎÓ ̃ Û‰ÓÚÓ Ò ÌÂ„Ó. ¬ÒˇÍ‡
Á‡‡Ì ÚÓÈ ‚ÎËÁ‡Î ‚ ı‡Ï‡ Ì‡ ÏÓÎËÚ‚‡, ÒÎÛ¯‡Î
Ò ÓÒÓ·ÂÌÓ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ë ‚˙Ó‰Û¯Â‚ÎÂÌËÂ ̂ ˙ÍÓ‚-
ÌËÚÂ ÔÂÒÌÓÔÂÌËˇ, ÔÂÂÎ Ë ÒÂ ÏÓÎÂÎ ÛÒ˙‰ÌÓ.

¬ Â‰ËÌ Ô‡ÁÌË˜ÂÌ ‰ÂÌ ˜ÛÎ ‰ÛÏËÚÂ Ì‡ √ÓÒ-
ÔÓ‰‡ »ËÒÛÒ‡ ’ËÒÚ‡: ì¡Î‡ÊÂÌË ·Â‰ÌËÚÂ ‰Û-
ıÓÏ... ¡Î‡ÊÂÌË ÍÓÚÍËÚÂ... ¡Î‡ÊÂÌË „Î‡‰ÌËÚÂ Ë
Ê‡‰ÌËÚÂ Á‡ Ô‡‚‰‡...î —ËÎÌÓ ÒÂ ‡ÁÚÂÒÎÓ
Ò˙ˆÂÚÓ ÏÛ. œÎ‡ÏÌ‡ÎÓ Û ÌÂ„Ó ÒËÎÌÓ ÊÂÎ‡ÌËÂ
‰‡ ÒÂ ÓÚ‰‡‰Â ‚ÒÂˆˇÎÓ Ì‡ ÒÎÛÊ·‡ Ì‡ ¡Ó„‡.
 Ó„‡ÚÓ ·Ó„ÓÒÎÛÊÂÌËÂÚÓ Ò‚˙¯ËÎÓ, —ËÏÂÓÌ ËÁ-
ÎˇÁ˙Î ‚˙Ì ÓÚ ÒÂÎË˘ÂÚÓ, ÓÚ‰‡ÎÂ˜ËÎ ÒÂ ‚ ÔÛÒ-
ÚËÌÌÓ ÏˇÒÚÓ Ë ÒÂ ÓÚ‰‡Î Ì‡ ‡ÁÏËÒ˙Î.

 ‡ÚÓ ÒÚ‡Ì‡Î Ì‡ 18 „Ó‰ËÌË, ÔÓÒÚ˙ÔËÎ ‚
Ï‡Ì‡ÒÚË. — ‚ˇ‡ ÔÓÌ‡ÒˇÎ Ô‡˘‡ÌËÚÂ ÏÛ ÓÚ

¡Ó„‡ ËÁÔËÚ‡ÌËˇ, ËÁÌÛˇ‚‡Î ÒÂ Ò ÔÓÒÚ Ë ÔÓÒÚÓ-
ˇÌÌ‡ ÏÓÎËÚ‚‡. ≈‰ËÌ ‰ÂÌ —ËÏÂÓÌ ÓÒÚ‡‚ËÎ Ò‚Ó-
ˇÚ‡ ·Â‰Ì‡ Ë ÚˇÒÌ‡ ÍËÎËˇ, Ì‡‚ÎˇÁ˙Î Ì‡‚˙ÚÂ ‚
ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡, ËÁÍ‡˜ËÎ ÒÂ ‚ËÒÓÍÓ, Ì‡ÏÂËÎ Û‰Ó·-
ÌÓ ÏˇÒÚÓ Ë ÒÂ ÛÒ‡ÏÓÚËÎ. ŒÚ‰‡Î ÒÂ Ì‡ ÔÓÒÚÓ-
ˇÌÌ‡ ÏÓÎËÚ‚‡ Ë ÛÒÚÂÏËÎ ÏËÒÎËÚÂ ÒË Â‰ËÌÒÚ-
‚ÂÌÓ Í˙Ï ¡Ó„‡.

—ÎÛı˙Ú Á‡ ÌÂ„Ó‚Ëˇ ÔÓÒÚÌË˜ÂÒÍË Ë ÏÓÎËÚ-
‚ÂÌ ÔÓ‰‚Ë„ ÒÂ ‡ÁÌÂÒ˙Î ËÁ ˆˇÎ‡Ú‡ ÓÍÓÎÌÓÒÚ.
«‡ÔÓ˜Ì‡ÎË ‰‡ ÒÂ ÒÚË˜‡Ú ÔÓÍÎÓÌÌËˆË, ÍÓËÚÓ
ÊÂÎ‡ÂÎË ‰‡ „Ó ‚Ë‰ˇÚ, ‰‡ „Ó ˜ÛˇÚ, ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
·Î‡„ÓÒÎÓ‚ÂÌËÂ.  ÓÚ˙Í, ·Î‡„, ÒÏËÂÌ, —ËÏÂÓÌ
ÒÂ ÔÎ‡¯ÂÎ ÓÚ ˜Ó‚Â¯ÍËÚÂ ÔÓı‚‡ÎË Ë ÒÂ ÒÚÂ-
ÏˇÎ ‰‡ „Ë ÓÚÍÎÓÌË.

—˙·‡Î Í‡Ï˙ÌË, ÓÚ Úˇı ËÁ„‡‰ËÎ ÒÚ˙ÎÔ
Ë ‚˙ıÛ ÌÂ„Ó - ÚˇÒÌ‡ ÍËÎËˇ

ÕÓ ÔÓÍÎÓÌÌËˆË ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÎË ‰‡ ÔËËÊ-
‰‡Ú. “Ó‚‡ ÒÚ‡Ì‡ÎÓ ÔË˜ËÌ‡ ÚÓÈ ‰‡ ÒË ËÁ‰Ë„‡
‚ÒÂ ÔÓ-‚ËÒÓÍË ÒÚ˙ÎÔÓ‚Â. œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ·ËÎ
‚ËÒÓÍ 40 Î‡ÍÚË Ë ÓÍÓÎÓ ÌÂ„Ó - Í‡ÏÂÌÌ‡ ÒÚÂÌ‡.
¬˙ıÛ ÚËˇ ÒÚ˙ÎÔÓ‚Â ÒÂ ÏÓÎÂÎ ÌÂÔÂÒÚ‡ÌÌÓ.

œÓ‰˙ÎÊËÎË ‰‡ Ë‰‚‡Ú ·Ó„‡ÚË Ë ·Â‰ÌË,
ÒËÎÌË Ë ÒÎ‡·Ë, Û˜ÂÌË Ë ÔÓÒÚË - Á‡ Ò˙‚ÂÚ, Á‡
ÛÚÂı‡, Á‡‡‰Ë ·ÓÎÂÒÚ. “ÓÈ ÒÎËÁ‡Î ÓÚ ÒÚ˙ÎÔ‡
ÒË, Á‡ÒÚ‡‚‡Î ÔÂ‰ Úˇı, ËÁÒÎÛ¯‚‡Î ‚ÒË˜ÍË Ò

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 1 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë Õ‡˜‡ÎÓ Ì‡ ÷˙ÍÓ‚Ì‡Ú‡ ÌÓ‚‡ „Ó‰ËÌ‡. œÂÔ. —ËÏÂÓÌ —Ú˙ÎÔÌËÍ.
—‚. Ã‡Ú‡. —‚. Ï˜ˆË ¿ÈÚ‡Î Ë ¿ÏÛÌ ‰ˇÍÓÌË. œ‡‚. »ËÒÛÒ Õ‡‚ËÌ. —‚. Ï˜ˆË  ‡ÎËÒÚ, ≈‚Ó‰ Ë ≈ÏÓ„ÂÌ

Î˛·Ó‚ Ë ·Î‡„ÓÒÚ, ÔÓÛ˜‡‚‡Î „Ë Ì‡ Á‡ÍÓÌ‡ √ÓÒ-
ÔÓ‰ÂÌ. »‰‚‡ÎË Ë ÂÁË˜ÌËˆË, ÒÎÛ¯‡ÎË Ó„ÌÂÌËÚÂ
ÏÛ ‰ÛÏË Á‡ ÔÂÒ‚ÂÚ‡Ú‡ “ÓËˆ‡, Á‡ √ÓÒÔÓ‰‡
»ËÒÛÒ‡ ’ËÒÚ‡, —Ô‡ÒËÚÂÎˇ Ì‡ Ò‚ÂÚ‡ Ë ÒÂ Ó·˙-
˘‡ÎË Í˙Ï ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡.

—‚ÂÚË —ËÏÂÓÌ ÔÂÍ‡‡Î Ì‡ ÒÚ˙ÎÔ‡ ÌˇÍÓÎ-
ÍÓ ‰ÂÒÂÚÍË „Ó‰ËÌË. ¡Î‡ÊÂÌÓ ÔÓ˜ËÌ‡Î Ì‡
103-„Ó‰Ë¯Ì‡ ‚˙Á‡ÒÚ - ‚ 460 „. —˙˘Ëˇ ‰ÂÌ
ÒÂ Ô‡ÁÌÛ‚‡ Ô‡ÏÂÚÚ‡ Ë Ì‡ ÔÂÔÓ‰Ó·Ì‡ Ã‡Ú‡,
Ï‡ÈÍ‡ Ì‡ Ò‚. —ËÏÂÓÌ.
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Григор Димитров стартира на Откритото първенство по
тенис на САЩ с експресна победа. Той отвя с 6:3, 6:2, 6:2 само
за 95 минути Стив Джонсън (САЩ, №110).

Така Гришо си отмъсти за загубата от американеца в I
кръг на “Уимбълдън”, когато се отказа, въпреки че поведе с
6:4 след първия сет. С шестата си победа над Джонсън
Димитров заработи 45 т. за ранглистата на АТП и 121 000
долара от наградния фонд. Той реализира 23 аса, като първи-
ят му сервис заработи в 95% (36/38) в разиграванията. Гри-
шо постигна 35 печеливши удара, а Джонсън нямаше нито
една възможност да го пробие.

Във II кръг българинът среща друг американец - Брендън
Накашима (№69), отстранил квалификанта Павел Котов (Рус,
№113) със 7:6 (4), 6:2, 6:2 за 2:30 ч.

Славия стартира срещу
гърци в Младежката ШЛ

Славия стартира срещу гръцкия

Панатинайкос в Младежката

Шампионска лига на УЕФА. Шам-

пионите на България за юноши до

19 години ще приемат гърците в

първия 1/16-финал на надпревара-

та на стадиона в “Овча купел” в

София на 14 септември, а реваншът

е в Атина на 5 октомври.

НАКРАТКО

×óæäè ñúäèè ùå ñâèðÿò
íà Ëóäîãîðåö è ÖÑÊÀ
Арбитри от Хърватия и Белгия ще ръководят
мачове на грандовете срещу слабаци

Българският футболен
съюз продължава политиката
за развитие и усъвършенства-
не на родните футболни рефе-
ри и методично изграждане на
все повече подготвени кадри
за международната сцена. В
рамките на програмата на
УЕФА CORE, стимулираща
обмяната на опит между от-
делните федерации и предо-
ставяне на шанс на талантли-
ви съдии за изява на междуна-
родната сцена, Съдийската ко-
мисия към БФС излъчи трима
български съдии (арбитъра Ра-
дослав Гидженов и асистент

Радослав Гидженов

Ãðèøî ìúñòè íà US Open

СНИМКА БТА

Григор Димитров сервира с 95% успеваемост
на първи сервис срещу Стив Джонсън

На Мондиал 2018, когато бяхме съдомакини с Италия,
завършихме 11-и.
Тимът ни е пропускал само Мондиала в Бразилия 1960.
Представянето на България на световни първенства:
1949 Чехословакия - 3-о място
1952 СССР - 3-о място
1956 Франция - 5-о място
1960 - не участваме
1962 СССР - 4-то място
1966 Чехословакия - 7-о място
1970 България - 2-ро място
1974 Мексико - 7-о място
1978 Италия - 10-о място
1982 Аржентина - 5-о място
1986 Франция - 3-о място
1990 Бразилия - 5-о място
1994 Гърция - 9-о място
1998 Япония - 7-о място
2002 Аржентина - 13-о място
2006 Япония - 3-о място
2010 Италия - 7-о място
2014 Полша - 13-о място
2018 Италия/България - 11-о място

Âîëåéáîëèñòèòå íè ñ íàé-ãîëÿì ïðîâàë
България записа най-слабото си пред-

ставяне на световно първенство по волей-
бол за мъже в цялата си история. Водени-
ят от Николай Желязков тим отпадна от
Мондиал 2022 в Полша и Словения, след
като загуби доста срамно от аутсайдера
Мексико с 2:3 гейма (25:20, 20:25, 23:25,
25:23, 16:18) в последния си мач от група
С на турнира в полския град Катовице.
Нашите достигнаха с мъка до тайбрек и
поведоха с 14:11, но профукаха 5 мачбо-
ла и си тръгват от Катовице с 3 загуби и

СНИМКА FIVB

Селекционерът Николай Желязков
се мъчи да събуди играчите си срещу Мексико

само 1 т. Така България за първи път в
историята си не е в топ 16 в света.

“Амбицията на този отбор беше да
продължи напред. След първите две загу-
би беше много трудно да се съберем.
Винаги в такива моменти е сложно. Опи-
тахме се и направихме всичко, което мо-
жахме. Мексико имаше диагонал, който
не успяхме да спрем. Те играха добре в
защита, докато ние бяхме нервни. Не-
приятна загуба. Допуснахме доста греш-
ки на сервис. В такива ситуации всеки

трябва да може да се преодолее. Не мога
да кажа, че не сме опитали. Трябва да се
научим да даваме всичко от себе си, като
манталитет. Отпуснахме се след спечел-
ването на първия гейм”, оправда се се-
лекционерът Николай Желязков, който
има договор до Олимпиадата в Париж
2024, но е възможно той да бъде прекра-
тен заради срамното представяне. До мо-
мента най-слабото класиране на “лъвове-
те” на световно първенство бе 13-то
място отново в Полша през 2014 г.

СНИМКА БТА

Паметник на щангиста Величко
Чолаков, починал през 2017 г.,
беше издигнат в община Неделино.
Чолаков е бронзов олимпийски
медалист от Атина 2004,
световен вицешампион (2003)
и еврошампион (2004)

VII кръг
Беласица - Етър 1:1 (в Симитли)

1:0 А. Ангелов (44) 1:1 Г. Ангелов (80-
д); ЦСКА 1948-2 - Витоша Б 2:1 0:1
Хр. Димитров (66) 1:1 Ал. Колев (75)
2:1 Ал. Аспарухов (79)

  1. —Ú. ÒÎ‡‚‡ 7 4 3 0 10:3 15
  2. —Ô‡Ú‡Í œÎ 7 4 1 2 14:6 13

 -------------------------------------------------
 3. ≈Ú˙ 7 3 4 0 9:5 13
 4. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 7 3 3 1 9:6 12
 5.  ÛÏÓ‚„‡‰ 7 3 2 2 8:7 11
 6. ÷— ¿ 1948-2 7 2 4 1 7:6 10
 7. ¡ÂÎ‡ÒËˆ‡ 7 3 1 3 8:8 10
 8. Ã‡Ëˆ‡ 7 3 1 3 8:9 10
 9. ƒÓ·Û‰Ê‡ 7 2 3 2 10:10 9
10. —ÔÓÚËÒÚ 7 2 3 2 7:9 9
11. flÌÚ‡ 7 1 6 0 7:6 9
12. ÃËÌ¸Ó 7 2 3 2 11:7 9
13. ƒÛÌ‡‚ 7 2 2 3 9:10 8
14. ÀËÚÂÍÒ 7 2 2 3 10:8 8
--------------------------------------------------
15. ¬ËÚÓ¯‡ ¡ 7 2 2 3 8:10 8
16. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 7 2 1 4 6:12 7
17. —ÓÁÓÔÓÎ 7 1 1 5 3:14 4

18. ¡ÓÚÂ‚ Ôƒ-2 7 0 2 5 2:10 2

VIII кръг
Събота, 17.00: Добруджа - Мари-

ца; Крумовград - Дунав; неделя, 17.00:
Ботев Пд-2 - Литекс; 19.00: Етър -
Янтра; понеделник, 17.00: Лудогорец-
2- Созопол; Витоша Б - Струмска сла-
ва; Спортист - ЦСКА 1948-2; втор-
ник, 16.00: Беласица - Миньор (в Си-
митли); 18.30: Монтана - Спартак Пл.

РЕЗУЛТАТИ

реферите Георги Минев и
Георги Стамболджиев), които
ще ръководят двубои от елит-
ните първенства на Хърватия
и Белгия. Рефери от тези
държави пък получиха назна-
чения за срещи от Първа лига,
похвалиха се от “Бояна”.

Мачът от предстоящия IX
кръг Спартак Вн-ЦСКА в
събота ще бъде поверен на
трио от Хърватия - Анте Чу-
лина, Дарио Коларевич и
Иван Старчевич, а на другия
ден срещата Лудогорец-
Хебър ще бъде ръководена
от белгийска бригада в

състав Кевин Ван Дам, Нико
Клаес и Ленер Янс.

По спогодбата CORE
съдийската тройка Гидже-
нов, Минев и Стамболджи-
ев получи наряд за двубоя
от хърватския елит НК Ва-
раджин-ХНК Горица на 3
септември, а по-късно през
сезона ще пътува и за Бел-
гия за двубой от местната
Юпилер лига.

CORE, стартирала през
2010 г., е една от най-утвърде-
ните програми на УЕФА за
обучение и развитие на та-
лантливи съдии, даваща им

безценен шанс да натрупат
опит на международното
поле и на възможно най-висо-
ко професионално ниво.


